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Protokół Nr XX/20 

sesji Rady Miejskiej w Nowem 

w dniu 20 maja 2020 roku w godz. 1300 – 1510 

w Centrum Kultury Zamek 
 

Sesja odbyła się w sali głównej Centrum Kultury Zamek. 

XX sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowem Marek Słomiński, który 

jednocześnie przewodniczył obradom. 

 

Przewodniczący Rady powitał radnych, Pana Burmistrza wraz ze współpracownikami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że obrady Rady Miejskiej są rejestrowane za 

pomocą urządzeń nagrywających dźwięk i obraz oraz transmitowane. Klauzula informacyjna 

dotycząca przetwarzania danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady 

Miejskiej w Nowem została umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach sali 

obrad oraz w Biuletynie Informacji Publicznej www.bip.gminanowe.pl w zakładce Organy – 

Rada Miejska. Transmisja sesji Rady Miejskiej odbywa się również pod wskazanym adresem 

internetowym oraz na stronie www.gminanowe.pl w zakładce –Moja Gmina. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 członków Rady (nieobecni: radna 

Danuta Zielińska oraz radny Sławomir Grzemski), co stanowi kworum, przy którym Rada 

może podejmować prawomocne decyzje.  

 

Sekretarzem obrad Przewodniczący wyznaczył radnego Sławomira Jopka. 

Sesję protokołowała Joanna Szaga.  

 

W związku z brakiem uwag, wniosków i zastrzeżeń do protokołu XIX sesji Rady Miejskiej,  

został on jednomyślnie przyjęty bez odczytywania. 

Raport z elektronicznego głosowania znajduje  się w załączniku do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że wraz z materiałami na 

sesję radni otrzymali porządek obrad.  

 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad XX sesji: 

1. Otwarcie sesji:    

    a) powitanie,   

    b) stwierdzenie kworum, 

    c) wyznaczenie sekretarza obrad, 

    d) przyjęcie protokołu poprzedniej sesji, 

    e) przedstawienie porządku obrad. 

2. Informacja Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał za I kwartał 2020 r. 

4. Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem: 

     a) informacja Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem, 

     d) ocena Komisji Polityki Społecznej, 

     e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Przychodni w Nowem. 

http://www.bip.gminanowe.pl/
http://www.gminanowe.pl/
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5. Sprawozdanie Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

    zadań z zakresu pomocy społecznej: 

     a) przedstawienie sprawozdania, 

     b) ocena Burmistrza, 

     c) opinia Komisji Polityki Społecznej,  

     d) dyskusja, 

     e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

       Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r.  

6. Ocena zasobów pomocy społecznej. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2019. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2020 roku, 

- uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Nowe na lata 2020-

2024, 

- zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

gminy, 

- określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Nowe w 2020 roku, 

- udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Świeckiemu, 

- zmieniająca budżet Gminy Nowe na rok 2020, 

- zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 2020-2036. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

10. Zakończenie sesji. 

Do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag, propozycji zmian ani  

zastrzeżeń.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że część z tych projektów uchwał została przygotowana 

przed 6 kwietnia. Natomiast 6 kwietnia nastąpiła zmiana ustawy o samorządzie gminnym, przez 

co w dzienniku ustaw, ustawa ta zmieniła swoją pozycję.  

 

Ad.2/ Informacje Burmistrza o podejmowanych działaniach między sesjami  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że tak, jak mówiono na 

poprzedniej sesji w tym pkt można zadać pytania Panu Burmistrzowi odnośnie działań 

Burmistrza między sesjami, zarówno działań podejmowanych między tą sesją (radni 

otrzymali działania Burmistrza przed XX sesją), jak i sesją poprzednią (radni otrzymali 

działania burmistrza przed XIX sesją). 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński poinformował, że radni otrzymali sprawozdania  

z działalności między sesjami. Burmistrz poprosił, że jeżeli radni będą mieli jakieś pytania to 

mają je zgłosić. Następnie Burmistrz zapytał, czy jest konieczność, aby przedstawić działania 

między sesjami, otrzymane przed dzisiejszą sesją?  

Radni uznali, że nie ma takiej potrzeby.  

 

Treść informacji o działaniach Burmistrza pomiędzy sesjami przekazana radnym przed XX 

sesją: 

,,6 maja 2020 r.  – Uruchomienie Przedszkola Samorządowego dla 18 dzieci. 

– Spotkanie z nowym dyrektorem Schroniska dla Nieletnich Panem Bartoszem Siedleckim. 

7 maja 2020 r.  – Spotkanie z byłym dyrektorem Schroniska dla Nieletnich w Nowem. 
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– Przekazanie komputerów do szkół. Zakup z dofinansowania Ministerstwa Cyfryzacji – 23 

szt. z tego 18 szt. SP nr 2, 3 szt. SP Tryl, 2 szt. SP Rychława. 

8 maja 2020 r.  – Spotkanie ze Starostą świeckim – Droga Zdrojewo- Lipinki (oraz oddanie    

planu remontu dróg podlegających). 

13 maja 2020 r.  – Spotkanie z projektantem dot. projektu wodociągu w Gajewie. Przejście 

przez teren PKP pod torami w kierunku MOP Gajewo.  

– Wideokonferencja z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim dot. sytuacji w naszym 

województwie odnośnie pandemii COVID-19. 

– Spotkanie z Wicestarostą świeckim dot. pomocy dla Gminy Nowe w  związku z zakupem 

wozu strażackiego oraz pomocy pogorzelcom - Dolne Morgi 27.  

14 maja 2020 r. – Spotkanie z dyrektorem ENEA Oświetlenie Bydgoszcz oraz 

Przedstawicielem Oddziału Poznań dot. spraw bieżących, napraw oświetlenia ul. 

Kuchczyńskiego oraz modernizacji całego oświetlenia na terenie Gminy Nowe.                                  

15 maja 2020 r. – Przetarg na wodociąg – złożono 3 oferty: 

                                   -Przedsiębiorstwo Usług Miejskich Sp. z o.o. 

                                   - ENERGO-EKO Sp. z o.o. 

                                   - Przedsiębiorstwo Produkcyjno- Usługowo- Handlowe  

                                    „MEL-KAN”Sp. z o.o.                                    

18 maja 2020 r.  – Narada z dyrektorami szkół i SAPO dotycząca otwarcia szkół dla dzieci 

klas I do III.  

19 maja 2020 r.  – Spotkanie zorganizowane przez Wody Polskie dot. suszy. Realizacja   

programu i jego znaczenie dla rolnictwa. Spotkanie odbyło się na jazie na rzece Mątawa.” 

 

Pytania:                                                 

Radny Henryk Czapliński – chciałby dowiedzieć się czegoś więcej na temat spotkania  

z dyrektorem ENEA w dniu 14 maja.  

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – chciałby to przedstawić na końcu obrad w pkt 

wolne wnioski, zapytania i informacje. Jest to temat, który powraca, a radny już o to pytał. 

Chodzi o modernizację oświetlenia gminy przez firmę ENEA, przez co gmina przez 5 lub 6 

lat nie ponosiłaby żadnych kosztów. Natomiast po tym okresie oświetlenie to byłoby już 

zamortyzowane. Burmistrz chciałby, aby na najbliższą sesję, Przewodniczący Rady zaprosił 

dyrektorów ENEA z oddziału w Bydgoszczy oraz z oddziału w Poznaniu, którzy 

przedstawiliby za i przeciw całego przedsięwzięcia. Omówiliby również, na czym by to 

polegało, w jakich terminach, jakie byłyby koszty, a jaki zysk. Jeżeli Przewodniczący oraz 

radni wyrażą zgodę to trzeba powiadomić dyrektorów o najbliższej sesji. Burmistrz 

poinformował przedstawicieli firmy ENEA, że jesteśmy dalej tym tematem zainteresowani.  

Radny Jarosław Kozłowski – nawiązał do oświetlenia ulicznego. Analizując środki trwałe 

gminy, radny stwierdził, że oświetlenie ulicy Bydgoskiej (krajowa 91) nie jest naszą 

własnością. W ostatnim czasie na odcinku skrzyżowania z ul. Gen. Komierowskiego  

w kierunku Bochlina, jest kilkanaście lamp nowego typu, które zainstalowała bydgoska 

drogówka. Radny myśli, że gdy będziemy bardziej naciskali, to oświetlenia będą lepsze.  

A po drugie, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo to nasza komisja powinna zwrócić uwagę na 

oświetlenie miejsc przejścia dla pieszych. Tam, gdzie są sygnalizacje świetlne, jest  

bezpiecznie, ale w miejscach, gdzie nie ma sygnalizacji świetlnej jest niebezpiecznie, 

ponieważ oświetlenie jest słabe.  

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – zwrócił uwagę radnemu Jarosławowi 

Kozłowskiemu, że nie jest to pkt wolne wnioski. Poprosił radnego o pytania dot. 

sprawozdania burmistrza z działalności między sesyjnej.  

Radny Jarosław Kozłowski – radny zapytał, czego dotyczyło spotkanie z Przewodniczącym 

Rady oraz Wiceprzewodniczącą i Przewodniczącymi Komisji w dniu 26 kwietnia? 
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Burmistrz Nowego Czesław Woliński – nie zgodził się z pierwszą częścią wypowiedzi 

radnego Jarosława Kozłowskiego dot. oświetlenia ul. Bydgoskiej, czy ul. Tczewskiej. Gmina 

płaci za to oświetlenie. W ramach tak zwanej amortyzacji i modernizacji, co roku  

podpisujemy umowy na konserwację (oprawy świetlne są wymieniane). Obowiązuje 

Rozporządzenie Ministra Transportu, które mówi, że oświetlenie, które przebiega przez 

miasto, czy w granicach miasta, niezależnie, czy jest to droga powiatowa, wojewódzka, czy 

krajowa, należy do nas i drogówka nie dokłada do tego, ani jednej złotówki. Jeżeli chodzi  

o doświetlenie na miejscach dla pieszych to możemy wystosować pismo do Zarządu Dróg 

Krajowych. Następnie Burmistrz poprosił o powtórzenie pytania zadanego przez radnego 

Jarosława Kozłowskiego. 

Radny Jarosław Kozłowski – 26 kwietnia odbyło się spotkanie z Przewodniczącym Rady, 

Wiceprzewodniczącą oraz Przewodniczącymi Komisji, czego dotyczyło to spotkanie?  

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowiedział, że zaprosił Przewodniczącego Rady 

oraz Wiceprzewodniczącą i Przewodniczących Komisji, aby poinformować ich o swoim 

stanowisku odnośnie tego, że Burmistrz nie przekaże Poczcie Polskiej spisu wyborców do 

wyborów na Prezydenta, które miały się odbyć w dniu 10 maja, ponieważ zrobiłby  

to niezgodnie z Konstytucją, a ustawa odnośnie wyborów była jeszcze w trakcie 

procedowania. Spotkanie trwało ok. 15-20 min i dotyczyło tylko i wyłącznie tego. Burmistrz 

nadmienił, że spisu wyborców, tak samo jak wiele samorządów, czyli 75%, nie przekazał.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – chciałby usłyszeć kilka zdań na temat 

wyniku rozmów na spotkaniu z dyrektorami odnośnie otwarcia szkół - klas I-III.   

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – było to spotkanie informacyjne. Rząd uruchamia 

szkoły i większość obowiązków spadło na samorządy. Tematem zainteresowania podczas 

spotkania było to, ile dzieci klas od I-III będzie mogło uczęszczać do szkoły. Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Nowem, poinformowała Burmistrza, że do szkoły będzie uczęszczało  

3 dzieci, ze względu na obawy rodziców. Burmistrz musi posiadać takie informacje, ponieważ 

raz w tygodniu jest konferencja z Wojewodą, którego musimy o wszystkim informować.  

Radna Aleksandra Janeczek – zapytała, czym zaowocowało spotkanie z Wicestarostą dot. 

pomocy pogorzelcom w Dolnych Morgach 27? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – było to spotkanie w celu obejrzenia drogi Zdrojewo 

– Krzewiny, na którą gmina zamierza przeznaczyć 200 tys. zł dotacji. Gazeta Pomorska 

napisała, że gmina nie zrobiła nic dla tych pogorzelców, co nie jest prawdą  

i jest to krzywdząca opinia. Utworzyliśmy konto dla pogorzelców, gdzie sponsorami były 

również osoby prywatne, a także różne gminy m.in. Gmina Drzycim. Gmina Nowe wystąpiła 

do Starostwa o pomoc. Starostwo Powiatowe w Świeciu przekazało 10 tys. zł dla 

pogorzelców. Zgromadzone pieniądze nie pójdą na odbudowę domu, ale dla najbardziej 

potrzebujących mieszkańców tego budynku. Gmina będzie odbudowywać ten budynek 

(dokładnie nie wiadomo, kiedy to nastąpi, ze względu na załatwianie spraw formalnych) – 

gmina chce go m.in. ocieplić, aby było to zgodne z ustawą ,,antysmogową”  oraz chce 

podłączyć ogrzewanie gazowe. Będzie to budynek gminny z prawdziwego zdarzenia. Te 

zgromadzone pieniądze będą rozdysponowane, gdy budynek będzie w całości odbudowany 

(Burmistrz myśli, że do końca bieżącego roku uda się to zrealizować). Gdy budynek zostanie 

odbudowany to na pewno radni zostaną o tym poinformowani.  

 

Ad.3/ Sprawozdanie z realizacji uchwał za I kwartał 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – poinformował, ze radni otrzymali to 

sprawozdanie wraz z materiałami na sesję. Zapytał, czy radni mają jakieś pytania do 

Burmistrza w tej kwestii? 

Nikt z radnych nie miał żadnych pytań.  
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Ad.4/ Ocena działalności Gminnej Przychodni w Nowem  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że jeszcze w tym 

momencie ze względu na obowiązki służbowe, nie dotarł na obrady sesji Dyrektor Gminnej 

Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska. Dyrektor przybędzie na obrady o godz. 1400, ale to 

nie znaczy, że nie będziemy tego punktu procedować. Przewodniczący poinformował, że 

radni otrzymali materiały i jeżeli będą jakieś pytania, to zostaną odnotowane i zadane  

w momencie kiedy Dyrektor Zbigniew Kloska się pojawi, chyba, że radni będą chcieli 

zadawać tylko pytania w momencie obecności Pana Dyrektora, wówczas wrócimy do tego pkt 

obrad. Mamy dwie możliwość i można z nich skorzystać. W materiałach radni otrzymali m.in. 

sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Gminnej Przychodni w Nowem, która funkcjonuje w oparciu o ustawę o działalności 

leczniczej z 2011 roku, sprawozdanie finansowe przychodni, ocenę Burmistrza na temat 

funkcjonowania Gminnej Przychodni w Nowem, opinię Rady Społecznej przy Gminnej 

Przychodni w Nowem wraz z podjętą uchwałą. Przewodniczący zapytał radnych, czy na tym 

etapie mają jakieś pytania, uwagi? Co prawda nie ma z nami Przewodniczącej Rady 

Społecznej, ale obecna Wiceprzewodnicząca Rady Małgorzata Murawska, jest również 

członkinią Rady Społecznej, więc gdyby były jakieś pytania, co do zakresu opinii Rady 

Społecznej, to można pytać.  

Radni nie zadali pytań, ani nie zgłosili żadnych uwag.   

 

a) informacja Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że cała procedura 

omawiania tego pkt, kończy się przyjęciem uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania 

finansowego Gminnej Przychodni w Nowem.  

Sprawozdanie z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, które 

otrzymali radni wraz z materiałami na sesję przedstawia się następująco: 

                

,,1. REALIZACJA ZADAŃ  STATUTOWYCH 

Gminna Przychodnia w Nowem w roku 2019 realizowała zadania statutowe, do których 

należą: badanie i porada lekarska, leczenie i opieka nad kobietą ciężarną, jej płodem oraz nad 

noworodkiem. Prowadziliśmy opiekę nad zdrowym dzieckiem oraz szeroko pojętą 

diagnostykę laboratoryjną. Naszym  zadaniem  było  także  orzekanie i opiniowanie o stanie 

zdrowia oraz zapobieganie powstawania urazów i chorób poprzez działania profilaktyczne  

i szczepienia ochronne. Powyższe czynności są świadczone przez pracowników medycznych 

Samodzielnego Publicznego Zakładu  Opieki  Zdrowotnej posiadających odpowiednie 

kwalifikacje. Dostępność  usług  jest  zgodna z  wymogami  przedstawionymi  w  umowie   

Nr BOO 57/2019 z Oddziałem  Kujawsko-Pomorskim NFZ w Bydgoszczy. W 2019 r. 

wykonywaliśmy zadania statutowe związane z realizacją usług w podstawowej opiece  

zdrowotnej oraz specjalistycznej  w  ramach  czterech  poradni  takich jak: ginekologiczna, 

chirurgiczna, okulistyczna i laryngologiczna oraz usługi rehabilitacyjne w zakresie gabinetu 

fizjoterapii.  

2. GOSPODAROWANIE MIENIEM 
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Gminna Przychodnia w Nowem, jako Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej, 

gospodarował nieodpłatnie użytkowanymi nieruchomościami przy ul. Komierowskiego 39 

oraz przy ulicy Nowej 4. 

3. GOSPODARKA FINANSOWA 

Podstawą gospodarki Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej jest plan 

finansowy, ustalany przez kierownika zakładu. 

Na budżet Gminnej Przychodni w Nowem w roku 2019 składa się: 

a) suma środków wynikających z podpisania umów na 2019 rok z Oddziałem Kujawsko-

Pomorskim Narodowego Funduszu Zdrowia na podstawową opiekę zdrowotną, 

specjalistyczną opiekę zdrowotną w dziedzinie ginekologii, okulistyki i chirurgii oraz na 

gabinet fizjoterapii; 

b) środki uzyskiwane z działalności medycznej odpłatnej, wykraczającej poza „koszyk” usług 

medycznych gwarantowanych ustawą  (badania okresowe i profilaktyczne), odpłatne badania 

diagnostyczne laboratoryjne i obrazowe RTG; 

c) środki z wynajmu gabinetów prywatnych oraz transporty karetką pogotowia na życzenie;      

d) inne przychody finansowe –  kapitalizacja. 

PRZYCHODY 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

NFZ                                                                                                            3.119 600 

Badania profilaktyczne                                                                                  162 100                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               

Czynsze z gabinetów prywatnych                                                                   10 000                                                                       

Pozostałe przychody                                                                                       73 400                                                                                                                                                  

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Razem  PRZYCHODY :                                                                        3 365 100 

 

KOSZTY:  

Materiały i energia                                                                                       253 600 

Amortyzacja                                                                                                   41 700                                                                                                                                                       

Zakup procedur medycznych i usługi medyczne /usługi obce/                   845 500 

Płace                                                                                                          1 499 300 

ZUS   18,33%                                                                                               255 300                                                                                                                                                                                                   

ZFŚS                                                                                                               29 400                                                                        

BHP    i szkolenia pracowników                                                                    10 800                                                                                                                          
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Delegacje ubezpieczenie OC zakładu                                                            58 700                                                    

Razem     KOSZTY                                                                                   2 994 900 

 

Rok finansowy 2019 zamknięto zyskiem w kwocie                                     370 200 

 

Należności na dzień 31. 12. 2019 r ogółem                                            309 585 97 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 Należności z tytułu dostaw towarów i usług                                            261 686 97 

w tym NFZ                                                                                                258 946 77 

 Inne                                                                                                           47 899                                                                                   

Zobowiązania ogółem                                                                              84 182,82 

W tym zobowiązania: - z tytułu dostaw towarów i usług                            22 846,11                                                                                                                                                                  

                                    - z tytułu składek ZUS i podatków                          189 00    

                                    - zakładowy fundusz świadczeń socjalnych              61 336,71 

Uzyskany dodatni wynik finansowy proponujemy przeznaczyć na sfinansowanie wykonania 

elewacji, tynków na budynku głównym przychodni, montaż i wykonanie wiaty  parkingowej 

dla rowerów i samochodów wzdłuż płotu przy ul. Gen. Komierowskiego 39, zakup sprzętu do 

rehabilitacji, zakup sprzętu komputerowego, zakup  karetki pogotowia transportowej  

z noszami, zmiana instalacji  grzewczej na ogrzewanie gazowe, przy ul. Nowej 4 w Poradni 

Dziecięcej.                                                                                                                                            

Dostępność usług medycznych jest codziennie od 800 do 1800  oraz  w soboty, niedziele  

i święta dodatkowo od 800 do 1100 dyżury lekarza i pielęgniarki. Równocześnie w Nowem  

pełnił dyżur zespół karetki „R” do nagłych zachorowań i wypadków grożących życiu. 

- Zorganizowano dwanaście dni diabetologicznych dla pacjentów chorych na cukrzycę  

w czasie których nasi pacjenci uzyskali poradę lekarską, oraz szkolenie dietetyczne dla 

pacjentów chorujących na cukrzycę. Przebadano 295 osób. 

- Trzykrotnie zostały zorganizowane badania mammograficzne w mammobusie na terenie 

Gminnej Przychodni w Nowem. 

- Sześciokrotnie zorganizowaliśmy bezpłatne badanie słuchu.   

- Czterokrotnie zorganizowaliśmy badania ultrasonograficzne Doplera na drożność naczyń 

krwionośnych wraz z echem serca.   

- Zorganizowaliśmy akcję szczepienia przeciw grypie, zaszczepiliśmy 70 osób. 

- Systematycznie szczepimy na życzenie: rota wirusy, meningokoki i pneumokoki, przeciw 

WZW zaszczepiliśmy 44 razy, przeciw tężcowi 67 razy. 

- Przez cały rok trwała realizacja programu prewencji chorób układu sercowo- 

naczyniowego oraz profilaktyka zespołu polimetabolicznego i cukrzycy, częściowo 

dofinansowany przez Gminę Nowe. Objęto tym programem  562 osoby. W każdy piątek 

wykonujemy badania profilaktyczne glukozy, cholesterolu, trójglicerydów oraz kwasu 

moczowego od  0900 do 1100 w Poradni Dziecięcej. Podejmujemy akcje także w terenie:  

- badania profilaktyczne w Domu Środowiskowym w Nowem 10.06.2019 r. przebadano 

15 osób, 
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- festyn rodzinny w Szkole w  Małym Komorsku  20.06.2019 -  przebadano 30 osób, 

- festyn rodzinny w Bochlinie  07.06.2019 - przebadano 42 osoby, 

- festyn rodzinny w Rychławie 04.06.2019 - przebadano 35 osób, 

- festyn rodzinny w Mątawach  08.06.2019 - przebadano 30 osób.                                                                                        

4. UDZIELANE ŚWIADCZENIA ZDROWOTNE 

 

Zgodnie z Ustawą o Powszechnym Ubezpieczeniu Zdrowotnym świadczyliśmy usługi według 

kontraktów podpisanych z Oddziałem Kujawsko-Pomorskim NFZ: 

 

1. Poradnia Ogólna  -  36.137 porad lekarskich  w tym  wizyt domowych 513.                                   

2.  Poradnia dla kobiet - 2048  porad lekarskich, dla kobiet w ciąży 441 porad, cytologii 

pobrano 554 oraz porad patronażowych położnych u noworodków i matek w okresie 

okołoporodowym 674. 

3. Poradnia Dziecięca - 6292 porady lekarskie pediatryczne w tym 14 wizyt domowych  

oraz  90 patronaży profilaktycznych. 

 

Oprócz działalności podstawowej prowadzimy opiekę lekarską specjalistyczną: 
 

Poradnia okulistyczna                                                                         723  porady lekarskich, 

Poradnia laryngologiczna                                                                    527 porad lekarskich,  

Poradnia chirurgiczna                                                                          704 porady lekarskich, 

W gabinecie EKG wykonano:                                                              611 badań lekarskich, 

W gabinecie RTG wykonano:                                                              3573 zdjęć, 

W laboratorium wykonano:                                                                  37726 analiz. 
 

Zabiegów pielęgniarskich w gabinecie zabiegowym wykonano:         5100. 

W domu chorego:          

 zabiegów pielęgnacyjnych wykonano:                                                 205, 

zabiegów leczniczych  wykonano:                                                           532,   

zabiegów diagnostycznych wykonano:                                                    540,        

zabiegów w ramach rehabilitacji wykonano:                                            31 350, 

badań spirometrycznych  wykonano:                                                         89, 

badań bilansowych wykonano:                                                                  270, 

badań przesiewowych wykonano:                                                              340.                                                                            
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Wykonano 3181 zabiegów fluorkowania zębów u dzieci.  

W dziale medycyny pracy udzielono 460 porad lekarskich profilaktycznych. 

5. LICZBA PRACOWNIKÓW  UDZIELAJĄCYCH POSZCZEGÓLNYCH ŚWIADCZEŃ 

ZDROWOTNYCH 

11 lekarzy:  5  w Podstawowej Opiece Zdrowotnej oraz 6 w poradniach  specjalistycznych:  

1 ginekolog – położnik - specjalista drugiego stopnia, 1 ginekolog – położnik - specjalizujący 

się w zakresie położnictwa i ginekologii, 1 lekarz medycyny przemysłowej - specjalista 

drugiego stopnia, 1 lekarz pediatra - specjalista pierwszego stopnia i drugiego stopnia   

z medycyny rodzinnej oraz z organizacji ochrony zdrowia, 1 okulista - specjalista drugiego 

stopnia, 1 laryngolog  - specjalista drugiego stopnia, 1 lekarz medycyny - specjalista drugiego  

stopnia z chirurgii, 1 lekarz medycyny - specjalista drugiego stopnia z chirurgii, 1 lekarz 

medycyny - specjalista drugiego stopnia z chorób wewnętrznych, 1 lekarz medycyny -

specjalista  radiologii, 1 lekarz specjalista - pierwszego stopnia z chorób wewnętrznych. 

 9 pielęgniarek, z których 3 ukończyły kurs piel. środowiskowego rodzinnego. 

1  położna, która ukończyła kurs położnej środowiskowej. 

2 rehabilitantki z wyższym wykształceniem magisterskim. 

1 rehabilitantka z wyższym wykształceniem. 

1 laborantka. 

1 technik RTG. 

 Remonty i inwestycje w roku 2019 zamknęły się w kwocie  260 300 zł. 

Rok 2019 był rokiem trudnym ze względu na mnogość zmian informatycznych, które byliśmy 

zobowiązani wprowadzić. Mimo to zakończyliśmy go wynikiem dodatnim, dzięki naszej 

gospodarności i zaangażowaniu całej  załogi.”  

 

b) Ocena Burmistrza  

Radni otrzymali ocenę Burmistrza w materiałach na sesję. Ocena Burmistrza przedstawia się 

następująco: 

,,W dniu 6 marca 2020 roku zespół kontrolny w składzie: Jerzy Wotkowski – kierownik 

zespołu, Zbigniew Lorkowski – członek, Jolanta Madziąg – członek, dokonał kontroli  

w Gminnej Przychodni w Nowem. Zespół kontrolny działał na podstawie upoważnień 

Burmistrza Nowego nr 29,30 i 31/2020 oraz  na podstawie art. 121 ust. 1-4 ustawy z dnia 15 

kwietnia 2011 roku o działalności leczniczej (Dz. U. z 2020 r. poz. 295, z późn. zm.) oraz  

art. 4 ust. 2, 3, 4 i 6 Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie 

sposobu i trybu przeprowadzania kontroli podmiotów leczniczych (Dz. U. z 2015 r. poz. 

1331)  oraz Zarządzenia nr 145/2020 Burmistrza Nowego z dnia 26 lutego 2020 roku. 

Zakres kontroli: 

1. realizacja zadań określonych w regulaminie organizacyjnym i statucie, dostępność  

i jakość udzielanych świadczeń zdrowotnych w 2019 roku; 

2. prawidłowość gospodarowania mieniem oraz środkami publicznymi w 2019 roku; 

3. gospodarka finansowa w 2019 roku. 

Kontrolą zostały objęte następujące zagadnienia: 

 - ilość udzielonych świadczeń zdrowotnych w poszczególnych poradniach, 

 - kontrole w Gminnej Przychodni w Nowem w 2019 roku, otrzymane zalecenia 

 pokontrolne oraz ich wykonanie, 
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 - czas oczekiwania pacjentów na wizytę u lekarzy rodzinnego i w poradniach 

 specjalistycznych, 

 - kontrola planu remontowego i inwestycyjnego, 

 - kontrola realizacji rocznego planu finansowego, 

- kontrola zgodności zapisu wybranych operacji gospodarczych w księgach   

rachunkowych z dokumentami źródłowymi. 

Ustalenia kontroli:  

1. Ilość udzielanych świadczeń na przestrzeni 5-ciu lat kształtuje się na stałym poziomie, 

porady udzielane są w następującym zakresie:  poradni ogólnej, dla kobiet, dziecięcej, 

okulistycznej, laryngologicznej, chirurgicznej i rehabilitacyjnej. W grudniu 2019 roku 

w Gminnej Przychodni zarejestrowanych było 7894 osób i sukcesywnie ilość ta spada 

(w grudniu 2016 – 8157, grudniu 2017 – 8084,  grudniu 2018 roku -  7988 osób). 

Łączna kwota wynikająca z wykonanych usług ponad umowę w 2019 r. wyniosła: 

+65 255,48 zł (dla porównania: w 2016 r. +75 101,25 zł, w 2017 r. +77 404,11 zł,  

w 2018 r. + 30 143,75 zł). W stosunku do roku 2018 zwiększono kwotę  

„nadwykonań”. W 2019 roku otrzymano kwotę za „nadwykonania” w wysokości 

48 974,56 zł. Wykonanie usług ponad kontrakt generują przede wszystkim dwie 

poradnie: ginekologiczno-położnicza oraz rehabilitacyjna. Sytuacja ta jest analogiczna 

do roku 2017, 2018 i 2019. 

2. W 2019 roku w Gminnej Przychodni odbyły się cztery kontrole zewnętrzne. Nie było 

nieprawidłowości, zaleceń, uwag i wniosków kontrolnych.  

3. Porady lekarskie udzielane są podobnie jak w 2018 roku w dni powszednie  

w godzinach 800- 1800. W dni wolne od pracy i święta porady lekarskie są udzielane   

i dyżury pielęgniarskie prowadzone w godzinach 800 – 1100, po południu dyżur pełni 

pielęgniarka od 1700 do 1800. Analiza czasu oczekiwania pacjentów na wizytę  

u lekarzy rodzinnych i w poradniach specjalistycznych, wykazała, że pacjenci czekają 

stosunkowo krótko. Kontrolujący zwrócili uwagę na długi termin realizacji świadczeń 

rehabilitacyjnych, poradnia ta generuje także wysokie „nadwykonania”. Dowodzi to  

o dużym zapotrzebowaniu na tego rodzaju świadczenia. Dyrektor winien więc 

rozważyć zwiększenie obsady etatowej, co przyspieszy realizację świadczeń 

rehabilitacyjnych. Obecnie w podstawowej opiece zdrowotnej pracuje 4 lekarzy, 

zapewniając opiekę w wymiarze ok. 3 etatów (1 lekarz na etacie, 3 na kontraktach).  

Dyrektor  prowadzi rozmowy i poszukiwania mające na celu pozyskanie dodatkowych 

lekarzy (w wymiarze ok. 2 etatów), niestety nie można pozyskać dodatkowej kadry 

lekarskiej, przez co istnieje zagrożenie ciągłości, bądź niskiej jakości świadczenia 

usług zdrowotnych. Zagrożenie to było już wskazywane w protokole za 2018 rok.  

W ocenie Dyrektora ilość personelu pielęgniarskiego oraz ekonomiczno -

gospodarczego jest wystarczająca.   

4. Kontrola planu rzeczowego - inwestycje, remonty, zakupy sprzętu, nie wykazała 

nieprawidłowości.  Wydatki  na ten cel w latach:  2017 – 279 tysięcy, w  2018  - 375 

tysięcy,  w roku 2019 – 260 tysięcy.     

5. Rok finansowy 2019 zamknięto zyskiem netto w wysokości 370.168,69 zł. Zysk  

w stosunku do roku ubiegłego (289.169,77 zł) wzrósł o kwotę +80.998,92 zł. 

Uzyskany dodatni wynik finansowy za 2019 r. Gminna Przychodnia zamierza 

przeznaczyć na: sfinansowanie remontu (uzupełnienie odpadających tynków) budynku 

głównego, montaż wiaty parkingowej (dla samochodów i rowerów),  zakup nowego 

samochodu (karetki transportowej z noszami), zmianę ogrzewania węglowego na 

gazowe w poradni przy ul. Nowej, zakup sprzętu do rehabilitacji, wymiana 

komputerów. Należy podkreślić, że skokowy wzrost wyniku finansowego po roku 

2016, to przede wszystkim rezultat rezygnacji z prowadzenia nocnej i świątecznej 
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pomocy zdrowotnej (znacznie wyższe koszty niż uzyskiwane dochody). Ponadto  

w 2019 r. nie udało się w pełni obsadzić etatów lekarskich, co skutkowało niższymi 

kosztami. Jednak bardzo pozytywnie należy ocenić wysokość uzyskanego zysku. 

Środki te zostaną przeznaczone na zakup sprzętu i aparatury medycznej, poprawę 

funkcjonalności i estetyki obiektów budowlanych itp. 

6. Zespół kontrolny pozytywnie ocenił działalność Gminnej Przychodni w Nowem za 

rok 2019. Ocena ta uwzględnia ustalenia poczynione podczas kontroli,  

w szczególności szeroką gamę i dostępność świadczeń zdrowotnych, jak i dodatni 

wynik finansowy jednostki. Komisja dostrzega zagrożenia w funkcjonowaniu 

przychodni, związane z brakiem wystarczającej liczby lekarzy z odpowiednimi 

kwalifikacjami. Zatrudnienie dodatkowego lekarza będzie zadaniem, jakie stoi 

obecnie przed dyrektorem, tak, aby ciągłość, jak i jakość udzielanych świadczeń nie 

uległa pogorszeniu. 

7. Burmistrz Nowego składa podziękowania służbom lekarskim, pielęgniarskim jak  

i wszystkim zaangażowanym w udzielanie pomocy zdrowotnej, życząc cierpliwości  

i wytrwałości.” 

 

c) opinia Rady Społecznej przy Gminnej Przychodni w Nowem 

 

Radni otrzymali opinię Rady Społecznej w materiałach na sesję. Opinia Rady Społecznej 

przedstawia się następująco: 

,,Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej – Gminna Przychodnia w Nowem 

działalność swoją w okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2019 roku realizowała w oparciu  

o plan finansowy, pozytywnie zaopiniowany przez Radę Społeczną. 

W wyniku realizacji powyższego planu uzyskano wyniki finansowe: 

przychody – 3 365 085,00 

koszty – 2 990 105,00 

 

Tabela nr 1.  

 2015 2016 2017 2018 2019 

Przychody 2 641 892,41 2 734 389,78 2 788 488,21 3 118 563,44 3365085,00 

Koszty 2 518 126,21 2 605 186,68 2 529,400,00 2 829 393,67 2990105,00 

  

Z powyższego zestawienia wynika, że działalność SP ZOZ w Nowem za okres 12 m-cy 2019 

roku zamknęła się wynikiem dodatnim. Wielkość zysku brutto: 370168,69. 

 

  

 

Tabela nr 2. 

 2015 2016 2017 2018 2019 

Zysk 123 766,20 129 203,10 259 097,86 289 169,77 370168,69 

 

Głównym źródłem przychodów Gminnej Przychodni w Nowem jest kontrakt                              

z Narodowym Funduszem Zdrowia -  3 119605,00  uzupełniony przychodami z pozostałej 

działalności - 245480,00. 

 

Tabela nr 3. 

 2015 2016 2017 2018 2019 
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Narodowy 

Fundusz Zdrowia 

2 368 

247,00 

2 462 

583,00 
2 629 994,46 2 867 210,92   3119605,00 

Przychody z tytułu 

pozostałych usług 
 272 700,00  271 171,00   135 024,50  167 616,86 245480,00 

 

Zaplanowane zakupy i remonty w 2019 rok zostały wykonane terminowo. Całkowity koszt 

zadań wyniósł  260,3 tys. zł.  

Plan zatrudnienia pracowników Gminnej Przychodni w Nowem w 2019 roku był realizowany 

zgodnie z założeniem planu rocznego. Zakład  prowadzi właściwą politykę kadrową, zgodną  

z rozporządzeniem Ministra Zdrowie z dnia 11 lipca 2011 roku (Dz. U. z 2011, Nr 151 poz. 

896 ) w sprawie kwalifikacji wymaganych od pracowników na poszczególnych rodzajach 

stanowisk pracy w podmiotach leczniczych niebędących przedsiębiorcami.  

Na dzień sporządzania sprawozdania nie są znane okoliczności, które wskazywałyby na 

istnienie zagrożeń, co do kontynuowania przez Gminną Przychodnię w Nowem działalności, 

która to w 2020 roku opierać się będzie na założeniach zawartych w planie finansowym oraz 

działalności inwestycyjnej pozytywnie zaopiniowanych przez Radę Społeczną. 

Rada Społeczna pozytywnie zaopiniowała wniosek dyrektora w sprawie przeznaczenia zysku  

na remont budynku przychodni na ulicy Gen. Komierowskiego, zakup samochodu  

sanitarnego (karetka transportowa), założenie ogrzewania gazowego w Poradni Dziecięcej. 

Pomieszczenia zakładu dostosowuje się do przepisów rozporządzenia Ministra Zdrowia  

z dnia 26 marca 2019 roku (Dz. U. z 2019 roku, poz. 595) w sprawie szczegółowych 

wymagań, jakim powinny odpowiadać pomieszczenia i urządzenia podmiotu wykonującego 

działalność leczniczą. 

W 2019 roku zakład organizował badania w ramach profilaktyki słuchu, drożności naczyń 

krwionośnych wraz z echem  serca. Systematycznie prowadzi akcje szczepień ochronnych.  

Kontynuowany jest program prewencji chorób układu sercowo-naczyniowego oraz 

profilaktyka zespołu polimetabolicznego i cukrzycy. 

Wydatki bieżące z budżetu gminy na profilaktykę zdrowotną prawidłowo wykorzystano 

zgodnie z założeniami. 

Czas pracy przychodni:  

 - w dni powszednie  w godzinach od 800 do  1800 , 

 - w dni wolne od pracy i święta porady lekarskie  udzielane w godzinach 800 – 1100. 

Mieszkańcy gminy mogą korzystać z porad lekarzy rodzinnych, a nawet specjalistów bez 

długich kolejek. Zabiegi rehabilitacyjne są dostępne, a terminy oczekiwania krótkie                                   

w odróżnieniu od wielu przychodni miejskich. Dyrektor  realizuje zaplanowane zadania, które 

wpływają na poprawę infrastruktury zakładu, co przekłada się na jakość świadczonych usług 

medycznych.  

Rada Społeczna na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z realizacji 

planu finansowego i inwestycyjnego Gminnej Przychodni w Nowem za 2019 rok.” 

 

d) Ocena Komisji Polityki Społecznej 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek w imieniu członków 

Komisji, przygotował opinię dot. działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowem, która przedstawia się następująco: 

,,Na podstawie otrzymanego sprawozdania z działalności Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowem, przedstawionego przez 

Dyrektora Gminnej Przychodni w Nowem dr Zbigniewa Kloskę w sprawie: 
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- realizacji zadań statutowych, 

- gospodarowania mieniem, 

- gospodarki finansowej, 

- udzielania świadczeń zdrowotnych, 

- remontów i inwestycji, 

- liczbie pracowników udzielających opieki zdrowotnej, Komisja Polityki Społecznej nie 

wnosi uwag do przedstawionego sprawozdania i pozytywnie ocenia działalność Gminnej 

Przychodni za 2019 rok.” 

e)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni 

w Nowem 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński wspomniał, że do ewentualnych pytań 

wrócimy, jak Pan Dyrektor Zbigniew Kloska pojawi się na obradach. Natomiast teraz, jeżeli 

nie ma wątpliwości, co do spraw związanych z finansami, mamy jeszcze opinię Rady 

Społecznej dot. realizacji planu inwestycyjnego w 2019 roku, podziału zysku oraz wniosek  

o podział zysku. 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminnej Przychodni  

w Nowem odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/120/19 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie rozpatrzenia sprawozdania 

finansowego Gminnej Przychodni w Nowem. 

 

Ad.5/  Sprawozdanie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że w sesji uczestniczy 

Kierownik MGOPS w Nowem Arleta Maliszewska. Radni otrzymali również materiały 

dotyczące tej kwestii.  

Przewodniczący zapytał, czy radni mają jakieś pytania do przedłożonego sprawozdania?  

Nikt z radnych nie zgłosił żadnych pytań.  

Przewodniczący Rady poinformował również, że radni otrzymali ocenę Burmistrza w tym 

zakresie. Następnie zapytał, czy są jakieś pytania ze strony radnych odnośnie oceny 

Burmistrza? 

Nikt z radnych nie zgłosił żadnych pytań.  

 

a) przedstawienie sprawozdania 

Sprawozdanie z działalności MGOPS w Nowem radni otrzymali w materiałach na sesję. 

Sprawozdanie to stanowi załącznik do uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 

01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. 

b) ocena Burmistrza, 
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Ocenę Burmistrza dot. działalności MGOPS w Nowem radni otrzymali w materiałach na 

sesję. Ocena ta przedstawia się następująco: 

,,Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowem wspiera osoby znajdujące się  

w trudnej sytuacji życiowej, jest ważnym elementem funkcjonowania społeczności naszej 

Gminy. Przedstawione sprawozdanie Kierownika w szeroki sposób informuje o pracy 

ośrodka.  W jego działalności widzimy wachlarz problemów naszych mieszkańców i próbę im 

zaradzenia. Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej pracuje w trzech działach: Dział 

Świadczeń Rodzinnych i Dodatków Mieszkaniowych, Dział Pomocy Społecznej, Dział 

Opieki nad Chorymi w Domu. Trzy działy realizują szeroką gamę ustawowych zadań,  

wspierających naszych mieszkańców w potrzebie. Nie wolno także zapomnieć o roli jaką 

pełni Świetlica Środowiskowa w stosunku do dzieci wymagających wsparcia w nauce oraz 

socjalizacji. Zadania świadczone są prawidłowo i Burmistrz Nowego dobrze ocenia pracę 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem. Rok 2019 był stabilny pod 

względem zatrudnienia jak i finansowania. Liczba świadczeń jak i liczba podopiecznych nie 

uległa zasadniczej zmianie. W 2019 roku wprowadzono świadczenie wychowawcze, tzw. 

500+ na pierwsze dziecko, co zwiększyło ilość wniosków, jednak zrezygnowano  

z dokumentowania dochodów, co zredukowało dodatkową pracę. Miejsko Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Nowem włączył się w realizacje założeń Regionalnego Programu 

Operacyjnego, wspierając osoby w trudnej sytuacji życiowej. W 2019 roku zakończył się 

projekt „Mieszkamy razem przy ulicy Nowej 11, realizowany jest  „Gminny model usług 

opiekuńczych”. Kończąc ocenę Burmistrz Nowego dobrze ocenia pracę Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej.” 

 

c) opinia Komisji Polityki Społecznej,  

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Sławomir Jopek w imieniu członków 

Komisji, przygotował opinię dot. działalności MGOPS w Nowem w okresie od 

01.01.2019 r. do 31.12.2019 r., która przedstawia się następująco: 

,,Na podstawie otrzymanego sprawozdania z działalności MGOPS w Nowem z realizacji 

zadań z zakresu pomocy społecznej, przedstawionego przez Kierownika MGOPS  

w Nowem Arletę Maliszewską za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. Komisja 

Polityki Społecznej stwierdza, że MGOPS w Nowem w pełni zrealizował zadania zgodnie 

z wymogami ustawowymi. Wobec powyższego Komisja nie wnosi żadnych uwag do 

przedstawionej informacji i pozytywnie opiniuje sprawozdanie z działalności.” 

d) dyskusja 

W związku z brakiem głosów indywidualnych ze strony radnych, Przewodniczący 

zamknął dyskusję nad tym pkt.  

e) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 
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Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/121/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania  

z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowem za okres od 

01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Nowem jest odrębną jednostką, ale realizuje też zadania z zakresu pomocy 

społecznej. Radni otrzymali w materiałach na sesję sprawozdanie z działalności tego ośrodka. 

Gdyby były normalne warunki, to w planie sesji było przewidziane wystąpienie Kierownika 

tej jednostki wraz z przedstawieniem prezentacji, aby mogła pochwalić się roczną 

działalnością ośrodka. Na pewno będzie jeszcze taki moment, że Kierownik ŚDS będzie 

mogła przedstawić to sprawozdanie na sesji.  

Ad.6/ Ocena zasobów pomocy społecznej 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że jednym z istotnych 

elementów omawiania zagadnień z zakresu pomocy społecznej jest ocena zasobów pomocy 

społecznej. Radni również otrzymali to bardzo szczegółowe sprawozdanie, zobrazowane  

w diagramy, wykresy, które bardziej poglądowo przedstawiają realizację zadań w tym 

zakresie. Przewodniczący zapytał radnych, czy mają jakieś pytania odnośnie przedłożonego 

sprawozdania z zakresu zasobów pomocy społecznej?  

Radni nie zgłosili żadnych pytań. 

 

Ad.7/ Sprawozdanie Burmistrza z realizacji Programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2019 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, ze radni otrzymali ten 

materiał. Następnie otworzył dyskusję nad tym tematem.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli nie ma żadnych głosów w dyskusji, w tym uwag, 

sprawozdanie z realizacji Programu współpracy organizacjami pozarządowymi, należy 

przyjąć z pełną akceptacją.   

 

Sprawozdanie Burmistrza z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

za rok 2019, które otrzymali radni przedstawia się następująco: 

,,I Wstęp 

    Współpraca Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi służy jednej z najbardziej 

istotnych misji jaką jest uczestnictwo obywateli w kreowaniu życia publicznego. Na 

podkreślenie zasługuje fakt, iż realizacja zadań własnych gminy przez organizacje 

pozarządowe wiąże się z procesem współrządzenia oraz współodpowiedzialności za 

wykonanie  zadań własnych samorządu. Podstawą  prawną  współpracy jest ustawa z dnia 24 

kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

W Krajowym Rejestrze Sądowym zapisanych jest 20 organizacji działających na terenie 

Gminy Nowe. Do najaktywniejszych organizacji pozarządowych w 2019 roku, należały: 

Ochotnicza Straż Pożarna, Miejsko-Ludowy Klub Sportowy Wisła, Stowarzyszenie rozwoju 
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wsi Mały Komorsk „Swojacy”, Stowarzyszenie Nowe Różowe Okulary, Fundacja Toskania 

Kociewska. Niniejsze sprawozdanie zostało sporządzone na podstawie sprawozdań 

końcowych  złożonych przez  organizacje, z którymi Gmina Nowe podpisała umowy na 

realizację    zadań publicznych w 2019 roku oraz informacji przekazanych przez 

pracowników Urzędu Gminy w Nowem. 

 

II. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi, otwarte konkursy ofert na 

wykonywanie zadań o charakterze publicznym 

1. Program współpracy Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi na rok 2019 został  

wprowadzony w życie Uchwałą nr II/15/18 Rady Miejskiej w Nowem z 15.12.2018 r.  

w sprawie uchwalenia na 2019 r. Programu współpracy Gminy Nowe z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Program nakreślał  ogólne 

kierunki współpracy Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi.   

2. Burmistrz Nowego realizując program współpracy z organizacjami pozarządowymi ogłosił 

następujące otwarte konkursy ofert: 

1) Zarządzenie nr 8/2018 Burmistrza Nowego z dnia 12 grudnia 2018 w sprawie: 

ogłoszenia otwartego  konkursu ofert nr 1/2019 na wykonywanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań gminy w zakresie: kultury fizycznej i rekreacji w 2019 

roku. 

2) Zarządzenie nr 28/2019 Burmistrza Nowego z dnia 16 stycznia 2019 w sprawie: 

ogłoszenia otwartego  konkursu ofert nr 2/2019 na wykonywanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań gminy w zakresie: kultury fizycznej i rekreacji w 2019 

roku  (II konkurs). 

3) Zarządzenie nr 29/2019 Burmistrza Nowego z dnia  16 stycznia 2019 roku w sprawie: 

ogłoszenia otwartego  konkursu ofert nr 3/2019 na wykonywanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań gminy w zakresie edukacji, kultury i ochrony 

dziedzictwa narodowego w 2019 roku. 

4) Zarządzenie nr 30/2019 Burmistrza Nowego z dnia 16 stycznia 2019 w sprawie: 

ogłoszenia otwartego  konkursu ofert nr 4/2019 na wykonywanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań gminy w zakresie ochrony i promocji zdrowia w 2019 

roku.   

5) Zarządzenie nr 31/2019 Burmistrza Nowego z dnia 16 stycznia 2019 w sprawie: 

ogłoszenia otwartego  konkursu ofert nr 5/2019 na wykonywanie zadań publicznych 

związanych z realizacją zadań gminy w zakresie pomocy społecznej w 2019 roku.  

  

III. Współpraca finansowa oraz osiągnięte efekty 

Zgodnie z uchwała budżetową na współpracę z organizacjami pozarządowymi przeznaczona 

została kwota 190 tysięcy złotych. Kwota ta została podzielona w następujący sposób: 

działania związane z upowszechnianiem kultury i ochroną dziedzictwa narodowego 12 

tysięcy, zadania związane z pomocą społeczną: 20 tysięcy, kultura fizyczna i rekreacja 140 

tysięcy złotych, promocja zdrowia 18 tysięcy złotych. Na ogłoszone konkursy wpłynęło  8  

ofert z tego 7 ofert rozpatrzono pozytywnie. W konkursach wzięło udział trzy organizacje 

pozarządowe.  

Zrealizowane projekty związane z otwartym konkursem  ofert nr 1 i 2/2019  pod tytułem:   

Kultura fizyczna i rekreacja. 
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Organizacje pozarządowe miały do dyspozycji 140 tysięcy złotych, w ramach konkursu 

wpłynęły trzy oferty, ocenę pozytywną i rekomendację komisji konkursowej otrzymało dwie 

oferty, Gmina Nowe rozdysponowała kwotę 140 000, wydatkowano kwotę 140 tysięcy  

złotych. Po złożeniu sprawozdań wartość zrealizowanych projektów wyniosła 189 335,26 

złotych.  

Tabela nr 1. Zrealizowane projekty w ramach konkursu ofert 1 i 2/2019 

Nazwa 

organizacji 

Tytuł  zadania Koszt 

ogólny (po 

realizacji) 

Kwota 

dofinans

owania 

przez 

Gminę 

Nowe 

Osiągnięte efekty 

Miejsko 

Ludowy 

Klub 

Sportowy 

Wisła Nowe 

Propagowanie wśród 

mieszkańców Gminy 

Nowe aktywnych 

form kultury 

fizycznej i rekreacji 

155 676,34  130 000 Treningi odbywały się 3 razy 

w tygodniu po 2 godziny, 

seniorzy 4 razy w tygodniu. 

Szachiści trenowali 2 razy w 

tygodniu po 2-3 godziny i 

rozegrali 20 spotkań, w 

treningach brało udział 100 

osób. Po rundzie jesiennej 

2019/2020 drużyna seniorska 

zajmowała  B klasie 5 

miejsce.   

Fundacja 

Aktywizacji i 

Integracji 

Popularyzacja 

dalekowschodnich 

sztuk walki 

33658,92 10 000 Treningi o charakterze 

sportowo-rekreacyjnym dwa 

razy w tygodniu dla 64 osób   

W czasie realizacji zadania 

odbyły się 2 sesje 

egzaminacyjne  dla 

uczestników zajęć (71 osób 

zdawało egzaminy). Kadra 

sekcji uczestniczyła w  

zawodach   karate shotokan 

(17 zawodników), zdobyto  

29  medali. Sekcja 

zorganizowała także 

seminaria oraz zawody o 

zasięgu lokalnym.  Trenerzy 

podnosili kwalifikacje na 

seminariach sędziowskich.  

 

Zrealizowane projekty związane z otwartym konkursem  ofert nr 3/2019 pod tytułem: 

Upowszechnianie  edukacji kultury i ochrony  dziedzictwa narodowego w 2019 roku. 

Organizacje pozarządowe miały do dyspozycji 12 000 złotych, w ramach konkursu wpłynęła 

jedna oferta, ocenę pozytywną i rekomendację komisji konkursowej otrzymała jedna oferta. 

Wartość realizowanych projektów wynosiła 18 680,12, wydatkowano  dofinansowanie 

8 495,00 złotych. 
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Tabela nr 2. Zrealizowane projekty w ramach konkursu ofert 3/2019  

Nazwa 

organizacji 

Tytuł  zadania Koszt 

ogólny po 

realizacji 

 

Kwota 

dofinans

owania 

przez 

Gminę 

Nowe 

Osiągnięte efekty 

Fundacja 

Aktywizacji i 

Integracji 

 

Pracownia 

stolarska  

 „U Gepetta” 

18 680,12 8 495,00 Prowadzenie zajęć edukacyjnych 

prozawodowych dla 15 dzieci 

(trzy grupy po 5 dzieci 1x 

tygodniu) – warsztatów 

stolarskich. Łącznie  50 godzin, 

dodatkowo spotkanie 

rekrutacyjne, integracyjne w 

ramach spotkania latawcowego.  

Zrealizowane projekty związane z otwartym konkursem ofert nr 4/2019 pod tytułem: Ochrona 

i promocja zdrowia  w 2019 roku.   

Organizacje pozarządowe miały do dyspozycji 18 000 złotych, w ramach konkursu wpłynęły 

dwie  oferty, ocenę pozytywną i rekomendację komisji konkursowej otrzymały dwie oferty. 

Wartość realizowanych projektów wynosiła 18 290,00 złotych, wydatkowano dofinansowanie 

14 000  złotych. 

 

Tabela nr 3. Zrealizowane projekty w ramach konkursu ofert 4/2019 

Nazwa 

organizacji 

Tytuł  zadania Koszt 

ogólny po 

realizacji 

 

Kwota 

dofinans

owania 

przez 

Gminę 

Nowe 

Osiągnięte efekty 

Stowarzyszenie 

Nowe Różowe 

Okulary  

 

Zdrowe Nowe V 12 405,00 9 000,00

* 

Wykonano nieodpłatne 

badanie piersi u 76  pań, 35 

badań  dermoskopowych w 

kierunku wykrycia czerniaka 

skóry.  

Fundacja 

Aktywizacji i 

Integracji 

 

Masażysta z 

dostawą do domu  

5 885,00 5000,00 W ramach projektu 

prowadzone były prace 

rehabilitacyjne dla 6 osób 

niepełnosprawnych.  

  

Zrealizowane projekty związane z otwartym konkursem ofert nr 5/2019 pod tytułem: 

Realizacja zadań gminy w zakresie pomocy społecznej w 2019 roku. Organizacje 

pozarządowe miały do dyspozycji 20 000 złotych, w ramach konkursu wpłynęły dwie  oferty, 

ocenę pozytywną i rekomendację komisji konkursowej otrzymały dwie oferty. Wartość 
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zrealizowanych projektów wynosiła 20 597,05 złotych,  z czego Gmina Nowe   wydatkowała  

kwotę 15 221 złotych. 

Tabela nr 4 Zrealizowane projekty w ramach konkursu ofert 5/2019 

Nazwa 

organizacji 

Tytuł  zadania Koszt 

ogólny po  

realizacji 

Kwota 

dofinansowani

a przez Gminę 

Nowe 

Osiągnięte efekty 

Fundacja 

Aktywizacji i 

Integracji 

 

Zaczarowany 

ogród 

aktywnego  

seniora 

10 318,85 8 500 Projekt obejmował wsparcie 

dla  18 Seniorów. W ramach 

zajęć odbywały się działania  

ukierunkowane na stworzenie 

ogródka działkowego oraz 

poszerzenie wiedzy  

z zakresu ogrodnictwa, 

warsztaty z obsługi 

smartfona, wyjazd do ogrodu 

botanicznego.    

Stowarzyszenie 

Nowe Różowe 

Okulary  

 

Akademia 

seniora III 

10 278,20 Przyznana 

dotacja: 

8500,00 

Kwota 

wykorzystana:  

6721,00* 

Projekt obejmował działania 

edukacyjne, integracyjne dla 

24 Seniorów, odbyło się 

między innymi 5 wykładów 

edukacyjnych, dwa wyjazdy 

do Geotermii w  Grudziądzu, 

jeden wyjazd do Teatru  

w Grudziądzu, wyjazd do 

Malborka i  dwa spotkania 

integracyjne.   

 

Zrealizowane projekty opiewały na kwotę 246 902,43 złotych. Ogłaszając konkursy 

zadysponowano kwotę 190 000 złotych, przyznano dotację  na kwotę 179 495 złotych.          

Z tego   rozliczono dotacje na kwotę 177 716,00  złotych;  jedna organizacja nie wykorzystały 

w całości przyznanej dotacji – 1779,00 - Nowe Różowe Okulary. Zrealizowane projekty 

zostały rozliczone.   

IV.  Współpraca pozafinansowa 

1. Nieodpłatne użyczenie mienia Gminy na statutową działalność prowadzoną przez 

stowarzyszenia.  

W 2019 roku  w sposób  pośredni Gmina Nowe udzieliła pomocy następującym 

stowarzyszeniom: 

a) Miejsko-Ludowemu Klubowi Sportowemu i Stowarzyszeniu Nowe Różowe Okulary– 

nieodpłatne korzystanie ze stadionu miejskiego, 

b)  Komendzie Hufca Związku Harcerstwa Polskiego  -  budynek „harcówki” przy ulicy Pod 

Murami, od 2012 roku w budynku swą siedzibę ma Klub Kultury Średniowiecznej, 

c) wsparcie organizacyjne udzielone stowarzyszeniom przy organizacji zawodów sportowych, 

akcji Nowe dla Kasisi  oraz Kiermaszu Świątecznego. 
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2. Współpraca informacyjno – promocyjna.  

Obok nieodpłatnego przekazania mienia Gminy Nowe współpraca pozafinansowa polegała  

na wymianie informacji oraz wspólnej promocji realizowanych programów.  Podstawowym 

instrumentem promocji programów były informacje na stronie internetowej 

www.gminanowe.pl. 

3. Współpraca Gminy Nowe z organizacjami pozarządowymi w ramach Centrum Kultury 

Zamek.  

  

V. WSKAŹNIKI REALIZACJI PROGRAMU 

Wskaźnik wynik Uwagi 

Liczba ogłoszonych otwartych 

konkursów ofert 

5 Konkursy obejmowały 100%  

priorytetowych zadań publicznych  

Liczba ofert w stosunku do liczby 

konkursów 

8 ofert/5 

konkursów 

 

Liczba zawartych umów 7 umów  

Liczba umów, które nie zostały 

zrealizowane i z jakiej przyczyny 

0  

Udział własny oferentów w 

kosztach realizacji zadań wyrażony 

w %, 

 

28% 

Koszt ogólny wykonany: 246 902,43     

– 100 % 

Dofinansowanie   177 716,00   – 72 % 

Wkład własny ogólny – 69186,43 – 

28% 

Liczba konsultowanych projektów 

aktów prawa miejscowego. 

0  

 

VI. Podsumowanie 

Podsumowując rok współpracy z organizacjami pozarządowymi uważam, że współpraca  

odbywała się w sposób prawidłowy i zgodny z oczekiwaniami zarówno dotującego, jak  

i dotowanych. Oferty złożone przez organizacje pozarządowe skierowane były do różnych 

grup mieszkańców od małych dzieci do seniorów, o różnych zainteresowaniach. Spotkały 

się z pozytywnym oddźwiękiem wśród naszych mieszkańców.” 

 

Ad.8/ Podjęcie uchwał  

1. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2020 roku 

Projekt uchwały przedstawił insp. ds. Ochrony Środowiska i Rolnictwa Leszek Cejrowski, 

który poinformował, że jak co roku przedstawia program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz program zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe, 

http://www.gminanowe.pl/
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wnioskując jako przyjęcie w drodze uchwały. Program ten obowiązuje corocznie do 31 

marca. W tym roku z wiadomych przyczyn, terminu tego nie udało się dochować. Zapisy 

programu są niezmienne od kilku więc inspektor Cejrowski nie będzie omawiał projektu 

uchwały, przeszedł do zaprezentowania efektów poprzedniego programu. Koszty realizacji 

programu w 2019 roku wyniosły ok. 66 tys. zł, z tego:  

- ok. 23 tys. zł to koszty usług weterynaryjnych w zakresie sterylizacji i kastracji wolno 

żyjących kotów (dokonano 121 zabiegów sterylizacji i kastracji kotów oraz 12 zabiegów 

sterylizacji i kastracji na bezpańskich psach). Do tych kosztów należy wliczyć również 

odrobaczanie oraz podstawowe szczepienia w ramach przygotowania zwierząt do adopcji; 

- ok. 11 tys. zł to koszty utrzymania psów w schronisku w Węgrowie. W tej chwili w tym 

schronisku przebywają dwa psy pojmane na terenie naszej gminy; 

- ok. 22,6 tys. zł to koszty utrzymania psów w tymczasowym punkcie przetrzymań zwierząt 

pojmanych na terenie Gminy Nowe przed przekazaniem do adopcji lub schroniska  

w Węgrowie. Punkt ten znajduje się na terenie składowiska odpadów w Milewie. W 2019 

roku zaadoptowano 7 psów z terenów naszej gminy; 

- 4,7 tys. zł zostało wydatkowanych na zakup żwirku dla kotów. Żwirek ten wykorzystywany 

jest w mieszkaniu opiekuna społecznego w celu odchowania małych kotów, przed 

przekazaniem do adopcji. W 2019 roku ok. 60 kotów trafiło do adopcji; 

- ok. 4 tys. zł wydatkowano na zakup karmy dla kotów. Zakupiono 708 kg suchej karmy oraz 

461 puszek. Karma rozsypywana jest przez wolontariuszy na terenie całego miasta i na 

terenie kilku wsi.  

Roczny program współpracy uzyskał pozytywne opinie Powiatowego Weterynarza  

w Świeciu i wszystkich kół łowieckich. Na terenie Gminy Nowe nie działają organizacje 

społeczne na rzecz ochrony zwierząt, więc takiej opinii nie posiadamy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński zapytał, czy ktoś z członków Komisji 

Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa mają jakieś uwagi lub 

spostrzeżenia? 

Nikt z członków Komisji Polityki Gospodarczej, Finansów, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

nie zabrał głosu w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie wziął udziału w dyskusji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2020 roku odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 głos przeciwny 

(radny Henryk Czapliński), brak głosów wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem podjęła Uchwałę Nr 

XX/122/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe w 2020 

roku, przy jednym głosie przeciwnym. 

2. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Nowe na lata 2020-2024 
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Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski poinformował, że: ,,stosownie do zapisów ustawy  

z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz ustawy z dnia 21 czerwca 2001 roku 

o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu Cywilnego,  

zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy. Ustawa  

o samorządzie gminnym wskazuje jako zadanie własne gminne budownictwo mieszkaniowe, 

natomiast  ustawa o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie 

Kodeksu Cywilnego precyzuje, że mieszkaniowy zasób gminy to lokale stanowiące zasób 

gminy albo gminnych osób prawnych lub spółek handlowych  utworzonych z udziałem gminy 

[…], a także lokale pozostające w posiadaniu samoistnym tych podmiotów. Zgodnie  

z przywołaną ustawą gmina zapewnia lokale socjalne i lokalne zamienne, a także zaspokaja 

potrzeby mieszkaniowe gospodarstw o niskich dochodach. W celu realizacji wyżej 

wymienionych zadań ustawa o ochronie praw lokatorów nałożyła na gminę obowiązek 

uchwalania co najmniej pięcioletnich  programów gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy. Opracowanie planu wieloletniego pozwoli na przyjęcie odpowiedniej strategii 

finansowania rozwoju gminnego mieszkalnictwa w zakresie remontów oraz budowy nowej 

substancji mieszkaniowej. Składowym elementem programu będzie również plan sprzedaży 

lokali, zasady polityki czynszowej oraz zarządzania lokalami i budynkami gminnymi. 
Poprzedni „Program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Nowe na lata 2014-

2018” został przyjęty przez Radę Miejską w Nowem Uchwałą Nr XLII/281/14  29 stycznia 

2014 roku.  Należy przyjąć, że Program  został w dużej mierze wykonany w zakresie kwot 

przeznaczonych na remonty jak i adaptacji pustostanów na mieszkania. Do najważniejszych 

wykonanych wydatków inwestycyjnych należą adaptacja budynku dawnej szkoły  

w Pastwiskach na 6 mieszkań oraz adaptacja budynków powarsztatowych na mieszkania 

socjalne przy ulicy Nowej 11a w Nowem. Wartość wymienionych zadań to ponad 2,3 miliona 

złotych, dofinansowanie blisko 1,2 miliona złotych.  
Ustawa o ochronie praw lokatorów i mieszkaniowym zasobie gminy precyzuje, że 

przedstawiony Państwu program obejmuje następujące kwestie:  
1) prognozę dotyczącą wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy  

w poszczególnych latach – obecnie Gmina Nowe jest właścicielem bądź współwłaściciel 84 

budynków, w których znajduje się 465 lokali;   

2) analizę potrzeb oraz plan remontów i modernizacji wynikający ze stanu technicznego 

budynków i lokali, z podziałem na kolejne lata – stan techniczny budynków jest 

zróżnicowany, generalnie budynki są stare i wymagają dużych nakładów. Corocznie na 

remonty planujemy przeznaczyć między 200 a 300 tysięcy złotych; 

3) planowaną sprzedaż lokali w kolejnych latach – zakładamy, że sprzedaż wyniesie około  

2 lokale rocznie. Spowodowane jest to niska kwotą bonifikaty jaką obecnie mieszkańcy mogą 

uzyskać przy zakupie. Aby zwiększyć dynamikę sprzedaży należy przede wszystkim 

zwiększyć bonifikatę, ale będzie to przedmiotem osobnej dyskusji z Państwem; 

4)zasady polityki czynszowej oraz warunki obniżania czynszu  - program zakłada, że 

wysokość czynszu nie może przekroczyć 3% wartości odtworzeniowej. Program wskazuje 

także czynniki obniżające czynsz takie jak: położenie lokalu, stan techniczny, umiejscowienie 

budynku w gminie itd. Uchwała umożliwia Burmistrzowi udzielenie dodatkowej zniżki 

związanej z dochodami najemców; 

5) sposób i zasady zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład mieszkaniowego 

zasobu gminy oraz przewidywane zmiany w zakresie zarządzania mieszkaniowym zasobem 

gminy w kolejnych latach. Lokalami administruje PUM Nowe i nie planujemy zmiany 

administratora;   
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6) źródła finansowania gospodarki mieszkaniowej w kolejnych latach - źródłem finansowania 

gospodarki mieszkaniowej będą wpływy z czynszów i lokali użytkowych  

a w uzasadnionych przypadkach stosowane będą dopłaty z budżetu gminy; 

7) wysokość kosztów w kolejnych latach, z podziałem na koszty bieżącej eksploatacji, koszty 

remontów oraz koszty modernizacji lokali i budynków wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy, koszty zarządu nieruchomościami wspólnymi, których gmina 

jest jednym ze współwłaścicieli, a także koszty inwestycyjne - zagadnienie to ujęto w tabeli;  

8) opis innych działań mających na celu poprawę wykorzystania i racjonalizację 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, przedstawiono Państwu dziesięć 

planowanych działań mających usprawnić gospodarkę mieszkaniami.”  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny Jarosław Kozłowski zabrał głos. Stwierdził, że czynniki obniżające bazową stawkę 

czynszu się zgadzają. Ale dużo właścicieli, czy najemców robi remonty we własnym zakresie 

np. remont łazienki, czy z tego tytułu będą mieli jakieś preferencje, czy np. zostaną te koszty 

wliczone w czynsz? 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – generalnie wszystkie sprawy remontowe 

uzgadniane są z administratorem, więc jest to zależne od sytuacji jednostkowej, a nie od 

sytuacji generalnej. Stawki skutkują dla wszystkich mieszkańców, a to o co pyta radny jest 

przypadkiem jednostkowym.  

Radna Aleksandra Janeczek zwróciła się do zapisu w projekcie uchwały: stale rosnące 

zadłużenie powoduje znaczne ograniczenie środków finansowych na utrzymanie gminnego 

zasobu mieszkaniowego. Zapytała, jakiej wysokości jest to zadłużenie i jaki stanowi procent 

całego wpływu z czynszu? 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – przyznał, że nie jest przygotowany na to pytanie, 

co do dokładnej kwoty, ewentualnie Skarbnik może się wypowiedzieć w tym temacie.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – problem nie leży w tym, że co roku ktoś nie płaci 

czynszu, ale w tym, że są ciągle te same osoby, które nie opłacają czynszu i to zadłużenie 

narasta. W ujęciu jednorocznym przy czynszach rzędu ok. 1,3 mln zł zadłużenie wynosi ok. 

5% lub 7% - to nie jest dużo, ale to się kumuluje. Wyegzekwowanie, czy nawet ustawa  

o eksmisji nakłada na gminę obowiązek przydzielenia mieszkania socjalnego. W naszej 

gminie, w porównaniu do innych gmin, sytuacja nie jest najgorsza. Skarbnik podkreślił, że 

każdy liczy pieniądze, które się jemu należą, a to, że ktoś nie płaci, też jest rzeczą normalną, 

tylko zależy to od kwestii skali. Oczywiście jest też kwestia sprawiedliwości społecznej, tj. 

dlaczego tutaj mieszkam, a nie płacę? Generalnie ta sytuacja nie wygląda aż tak źle.  

Radny Henryk Czapliński – zauważył, że dochody z czynszu są mniejsze od wydatków  

o 150 tys. zł. Chciałby uzyskać wyjaśnienia. 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – na gospodarkę gminnym zasobem mieszkaniowym 

przeznaczamy dochody z lokali użytkowych. Z tego tytułu uzyskujemy ponad 100 tys. zł 

rocznie.  

Radny Henryk Czapliński – są tu podane koszty zaliczek, koszty bieżącej eksploatacji, 

koszty remontu, koszty zarządu, wydatki inwestycyjne, które są większe o 150 tys. zł niż 

wpływy za lokale mieszkalne i użytkowe.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – skoro zostało to tak ujęte, to znaczy, że dokładamy  

z innych źródeł.  

Radny Sławomir Jopek – na str. 6 projektu uchwały wymienione są remonty. Zapytał, czy 

znany jest już harmonogram ich prac na lata 2020-2024? 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – te remonty uzgadniane są corocznie z PUM  

w Nowem, więc takiego długofalowego harmonogramu nie ma, po za tą listą, która została 

przygotowana przez administratora.  
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Radny Paweł Bieluszewski – w zapisie projektu uchwały w pkt 4 jest ujęte, że dopuszcza się 

pozostawanie we wspólnocie mieszkaniowej. Zapytał, czy osoby, które wynajmują 

mieszkania we wspólnotach mieszkaniowych mogą się obawiać, że będą zmuszeni do 

wykupu lub opuszczenia tego mieszkania? 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – odpowiedział, że nie. Chodzi o to, aby nie tworzyć 

nowych wspólnot mieszkaniowych. Gmina nie nakłada obowiązku wykupu mieszkań przez 

mieszkańców, ale chce uniknąć takiej sytuacji, gdy budynek, który jest wielolokalowy,  

a mieszkaniec wystąpi z wnioskiem o wykupienie, jako jedna osoba. Prowadzimy sprzedaż 

budynków po to, aby wyjść ze wspólnot mieszkaniowych, albo sprzedajemy budynek, gdzie  

nie ma wspólnoty pod warunkiem, gdy o wykup występują wszyscy lokatorzy. Chodzi o to, 

żeby nie tworzyć wspólnot mieszkaniowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Nowe na lata 2020-2024 odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata 

Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/123/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie uchwalenia programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Nowe na lata 2020-2024. 

3. Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu gminy 

 

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski poinformował, że: ,,Rada Miejska w Nowem, na 

podstawie art. 21 ust.1 pkt. 2 i ust. 3 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw 

lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego (t.j. Dz. U. z 2020 

r. poz. 611) uchwala zasady wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy Nowe. Obecnie obowiązujące zasady zostały uchwalone przez Radę Miejską 

w Nowem dnia 28 czerwca 2003 roku, od tej chwili minęło 17 lat, ustawa została także 

mocno znowelizowana. Z tego względu przedstawiamy Państwu projekt uchwały w sprawie 

nowych zasad wynajmu lokali.  

Pokrótce scharakteryzuję Państwu poszczególne rozdziały programu.  

Rozdział 1 to postanowienia natury ogólnej. 

Rozdział 2 normuje wysokość dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą oddanie  

w najem lub podnajem lokalu na czas nieoznaczony i najem socjalny lokalu oraz wysokość 

dochodu gospodarstwa domowego uzasadniającą stosowanie obniżek czynszu. 

W przedstawionej Państwu propozycji podniesione zostały progi kwalifikujące pozwalające 

na ubieganie się o mieszkanie z zasobów komunalnych. Chcę zwrócić w tym momencie 

Państwa uwagę na art. 7 ust. 1 i 2: 

-  ust. 1: do zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego kwalifikowani będą wnioskodawcy, 

których średni miesięczny dochód na jednego członka gospodarstwa domowego w okresie  

3 miesięcy poprzedzających okres złożenia wniosku nie przekracza 125% kwoty najniższej 

emerytury w gospodarstwie wieloosobowym lub 175% kwoty najniższej emerytury  
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w gospodarstwie jednoosobowym. W poprzedniej uchwale mieliśmy 100% dla gospodarstwa 

wieloosobowego i 150 dla gospodarstwa jednoosobowego (zwiększenie o 25%  - kwota 

najniższej emerytury 2020 – 1200 zł); 

- ust. 2: do zawarcia umowy najmu socjalnego kwalifikowani będą wnioskodawcy, których 

średni dochód na jednego członka gospodarstwa domowego w okresie 3 miesięcy 

poprzedzających datę złożenia wniosku nie przekracza 110% najniższej emerytury zarówno  

w gospodarstwie jednoosobowym i w wieloosobowym. Poprzednio mieliśmy 50% dla 

gospodarstwa wieloosobowego i 75% dla gospodarstwa jednoosobowego, zwiększenie kwoty  

o 60% i 35%); 

Podnosząc progi dostępowe nie ma negatywnych skutków dla mieszkańców – zapewne 

spowoduje to zwiększenie ilości osób ubiegających się o mieszkania. Z drugiej strony 

pozwoli Burmistrzowi na przedłużanie trzyletnich socjalnych umów najmu.  Z tego względu, 

że umowy najmu są na czas określony tj. 3 lata. Tak niski próg powoduje, że osoby 

zamieszkujący lokale wpadają w tryb odszkodowawczy.  

Rozdział 3 obejmuje  warunki zamieszkiwania kwalifikujące wnioskodawcę do ich poprawy – 

generalnie muszą to być osoby, które mieszkają w lokalach przeludnionych, nienadających się 

do pobytu osób, osoby, które straciły dach nad głową.  

Rozdział 4 omawia kryteria wyboru osób, którym przysługuje pierwszeństwo zawarcia 

umowy najmu lokalu na czas nieoznaczony i umowy najmu socjalnego lokalu. 

Rozdział 5 wskazuje warunki dokonywania zamiany lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy oraz zamiany pomiędzy najemcami lokali należących do tego 

zasobu a osobami zajmującymi lokale w innych zasobach – rozdział ten normuje tryb 

zamiany mieszkań pomiędzy lokatorami  - osobami, które posiadają już mieszkanie, a chcą je 

zamienić na inne. Są takie sytuacje, że ktoś mieszka już w lokalu komunalnym, ale to 

mieszkanie jest dla niego albo za duże, albo za małe i mamy wolne mieszkanie i wtedy można 

zamienić na inne. Są również takie sytuacje, że ktoś mieszka w lokalu komunalnym, ale to 

mieszkanie jest dla niego albo za duże, albo za małe, a są wolne mieszkania, to wtedy 

następuje nie przydział, ale zamiana mieszkania.  

Bardzo istotny jest rozdział 6, który dotyczy trybu rozpatrywania i załatwiania wniosków  

o najem lokali zawierany na czas nieoznaczony i najem socjalny lokali oraz sposób poddania 

tych spraw kontroli społecznej. 

Osoba zainteresowana umową najmu musi złożyć pisemny wniosek oraz wymagane 

oświadczenia. Ten program bardzo ściśle powiązany jest z ustawą o prawach lokatorów, 

gdzie wymienione jest, jakie oświadczenia należy złożyć. Po spełnieniu wcześniej 

omawianych warunków (kwot oraz warunków zamieszkania) osoba ta trafia na listę osób 

oczekujących. Lista ta jest weryfikowana nie rzadziej niż co 5 lat. Unormowano także 

funkcjonowanie Społecznej Komisji Mieszkaniowej.  

Nowelizacja ustawy o ochronie praw lokatora wprowadziła także konieczność weryfikacji 

dochodów osób zamieszkujących w zasobie komunalnym (z wyjątkiem umów socjalnych – te 

weryfikowane są co 3 lata). Uchwała zakłada, że co 5 lat weryfikowane będą dochody 

najemców (nowe umowy) i w przypadku przekroczenia progów podwyższany będzie czynsz 

zgodnie z ustawowym algorytmem.  

Rozdział 7 określa zasady postępowania w stosunku do osób, które pozostały w lokalu 

opuszczonym przez najemcę lub w lokalu, w którego najem nie wstąpiły po śmierci najemcy.  

Na obecną chwilę skupimy się na art. 691 §1 Kodeksu Cywilnego, który określa osoby, które 

wstępują w umowę najmu: jest to małżonek niebędący współnajemcą lokalu, dzieci najemcy  

i jego współmałżonka, inne osoby, wobec których najemca był obowiązany do świadczeń 

alimentacyjnych, oraz osoba, która pozostawała faktycznie we wspólnym pożyciu z najemcą.  

Ustawodawca dał Radzie Miejskiej prawo rozszerzenia tego katalogu o inne osoby niż 

przytoczone w §18 uchwały, rozszerza je o osoby pełnoletnie po spełnieniu koniecznych 
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warunków. Przykład: z dziadkiem mieszkał dorosły wnuk, w momencie kiedy dziadek umarł, 

wnuk z mocy prawa nie mógł wstąpić, ponieważ nie był w tym katalogu Kodeksu Cywilnego 

wymieniony. Natomiast dziś dajemy możliwość, po spełnieniu tych warunków, wstąpić w to 

prawo najmu.  

§19 normuje sytuację, gdy najemca opuszcza mieszkanie, np. wyprowadza się, porzuca 

mieszkanie, a gmina musi tę sprawę załatwić. 

Rozdział 8 wskazuje warunki, jakie musi spełniać lokal wskazywany dla osób 

niepełnosprawnych, z uwzględnieniem rzeczywistych potrzeb wynikających z rodzaju 

niepełnosprawności. 

Rozdział 9 normuje zasady przeznaczania lokali na realizację zadań z zakresu pomocy 

społecznej. Chodzi tu przede wszystkim o uporządkowanie spraw funkcjonowania  mieszkań 

chronionych. Każdy z tych wymienionych rozdziałów jest rozdziałem, o którym mowa  

w ustawie i musiały być  one zawarte w uchwale. 

 

W trakcie omawiania projektu uchwały na obrady sesji o godz. 1405 przybył Dyrektor 

Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny Jarosław Kozłowski – odniósł się do rozdziału 7, a dokładniej do podanego 

przykładu przez Z-cę Burmistrza Zbigniewa Lorkowskiego. Zapytał, czy jest jakiś warunek 

czasu zamieszkania podanego w przykładzie wnuka?   

Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski – generalnie czas ten nie jest określony. Niektórzy 

normują to w jakiś sposób np. 3 lata. Natomiast w komentarzu do ustawy wskazane jest, że te 

działania są pozbawione podstaw prawnych. To nie jest przydział, czy dziedziczenie  

z ,,automatu”, ale po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Mieszkaniowej oraz Burmistrza. 

Więc gmina posiada element kontroli, aby mieszkania nie były ,,dziedziczone”. Ustawodawcy 

chodziło o to, aby lokale komunalne rotowały i mieszkańcy nie przyzwyczajali się do 

mieszkań, które przechodzą z pokolenia na pokolenie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu gminy odczytała (punkty wprowadzające i kończące projekt 

uchwały)Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/124/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński poinformował, że w tej chwili 

przerywamy realizację pkt 8, ponieważ na sesję dotarł Dyrektor Gminnej Przychodni  

w Nowem Zbigniew Kloska. Przypomniał, że ten pkt był już analizowany, a radni otrzymali 

sprawozdanie dot. działalności SPZOZ, jak również sprawozdanie finansowe, opinię Rady 

Społecznej, ocenę Burmistrza na temat funkcjonowania naszej przychodni w czasie pandemii. 

W czasie omawiania tego pkt nie były zgłaszane żadne pytania i uwagi. Przewodniczący 
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zapytał radnych, czy mają teraz jakieś pytania wnioski, uwagi dotyczące Gminnej Przychodni  

w Nowem?  

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – w związku z tym, że w różnych sferach życia 

następuje rozluźnienie rygorów, otwierane są kolejne instytucje, jeden z mieszkańców zapytał 

Przewodniczącego, kiedy będzie funkcjonować przychodnia, tak jak przed epidemią?  

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska na wstępie przywitał 

wszystkich zebranych i stwierdził, że na sesji wszytko przebiega prawidłowo ze względu na 

to, że wszyscy oddaleni są od siebie w prawidłowych odległościach. My, jako przychodnia, 

zaczynamy ,,rozmrażać” pewne elementy naszej działalności. Od dwóch tygodni są 

uruchomione szczepienia dzieci, a były wstrzymane przez 3-miesiące. Rodzice twierdzili, że 

zaszczepić źle, nie zaszczepić też źle - ze względu na wirusa mieli duże wątpliwości. 

Dyrektor wytłumaczył, że ze względu na to, że w dniu dzisiejszym (środa) są szczepienia nie 

mógł przybyć na godzinę 1300. Poniedziałek oraz wtorek to również dzień szczepień. Pacjenci 

do szczepienia umawiani są tak, aby nie było ich więcej niż 3 osoby na raz. Ze względu na 

bezpieczeństwo pacjentów, szczepienia robi się w specjalnych fartuchach, maseczkach, 

rękawiczkach, a z dzieckiem jest tylko jedna osoba. Dyrektor bał się tego bardzo ze względu 

na to, że było dużo chętnych na szczepienia, ale po każdym szczepieniu  

w gabinecie przeprowadzana jest dezynfekcja. Jesteśmy już na półmetku tych zaległości. 

Natomiast jeżeli chodzi o chorych to przez cały czas trwania epidemii obowiązuje możliwość 

tele-porady, tele-recept. Recepty można zapisać nawet na pół roku, a nawet na rok. Natomiast 

jeżeli ktoś wymaga kontaktu z lekarzem, lekarz najpierw rozmawia z pacjentem przez telefon, 

a w razie konieczności pacjent zostaje umówiony na wizytę (musi posiadać ze sobą maseczkę 

i rękawiczki, lekarz również jest odpowiednio przygotowany). Takich porad jest ok. 10 

dziennie. Dyrektor uważa, że z tygodnia na tydzień będziemy bardziej to ,,uwalniać”. 

Obawiamy się bardzo, że zdarzy się taki pacjent, który ukryje dolegliwości albo ukryje, że był 

za granicą. Jeżeli coś takiego się stanie, placówka zostanie zamknięta  

i zdezynfekowana, więc dlatego robimy wszystko z umiarem. Zadawalające jest to, że nie ma 

jeszcze na terenie gminy zakażenia koronawirusem. Wczoraj na terenie Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego był tylko jeden wynik dodatni, więc jesteśmy w tej szczęśliwej 

sytuacji, że w naszym województwie nie ma dużo zachorowań. Poinformował, że jeżeli ktoś 

potrzebuje wizyty lekarskiej musi umówić się w rejestracji na wizytę z lekarzem. Nie zostały 

zawieszone wizyty domowe, ponieważ są pacjenci, którzy tego wymagają, np. mają założone 

cewniki. Na tyle ile możemy, przychodnia jest ,,uwalniana”. Jeżeli będzie większe 

,,uwolnienie” przychodni, to dyrektor poinformuje o tym Burmistrza i Przewodniczącego 

Rady. 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – Pan dyrektor poinformował, że istnieje jakaś 

obawa lub lęk, że ktoś może zataić zakażenie koronawirusem. Jest jeszcze inne źródło obawy, 

czyli liczba przeprowadzanych testów. W dniu dzisiejszym ministerstwo opublikowało dane 

dot. ilości przeprowadzanych testów, gdzie nasze województwo jest całkiem w końcowej puli 

tych województw. W naszym województwie przeprowadzono ponad 20 tys. testów. Biorąc 

pod uwagę to, co dzieje się w Województwie Śląskim, przeprowadzono tylko tam ok. 50 tys. 

testów. Więc tak naprawdę nie mamy wiedzy, co jest grane w tej materii.  

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska obserwował Miasto Łódź, 

gdzie Prezydent Miasta zanim wpuściła dzieci oraz personel do przedszkoli, zadecydowała, że 

zrobi badania. Zrobiła testy na przeciwciała i okazało się, że ok. 10% tych osób 

przechorowało, albo są w trakcie choroby. Spowodowało to duży mętlik, ale pomysł był 

bardzo dobry. Natomiast należało również zrobić testy na obecność wirusa, które są o wiele 

droższe. Dyrektor uważa, że samorządy nie będą w stanie tego udźwignąć, ponieważ koszt 

jednego badania wynosi ok. 500-600 zł. Dyrektor uważa, że będzie takie Rozporządzenie 
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Ministra, że personel medyczny, przedszkolny lub szkolny będzie badany, ponieważ powinno 

tak być, ale trzeba poczekać na decyzję.  

Przewodniczący Rady Marek Słomiński zgodził się z wypowiedzią dyrektora, ponieważ 

jest to problem. Zapytał, czy lekarz rodzinny może skierować na badania w celu wykrycia 

zakażenia wirusem?  

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska – jeżeli jest taka sytuacja, że 

ktoś jest chory to kierujemy tę osobę do ,,zakaźników”. Informujemy o tym SANEPID, że jest 

podejrzenie zakażenia wirusem. A jeżeli chcielibyśmy u siebie zrobić badania, to dyrektor 

uważa, że byłby problem z finansowaniem tego badania.  

Przewodniczący Rady Marek Słomiński zapytał radnych, czy mają jakieś pytania do 

Dyrektora Gminnej Przychodni?  

Dyrektor Gminnej Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska – zanim padnie pytanie 

dyrektor chciałby powiedzieć na forum Rady, że było sporo przypadków pomocy ze strony 

mieszkańców, a konkretnie z trzech źródeł. Zostaliśmy wyposażeni w środki dezynfekujące, 

maseczki, przyłbice. Pomoc uzyskaliśmy m.in. kilkukrotnie od Pani radnej Aleksandry 

Janeczek, od mieszkanki gminy oraz od Spółdzielni Mieszkaniowej, której prezesem jest 

radny Sławomir Grzemski, otrzymaliśmy płyny dezynfekujące oraz rękawiczki. Dyrektor 

podziękował za to.  

Radna Aleksandra Janeczek - skoro wywołujemy to na sesji to pozwoliła sobie na 

podziękowania dla Państwa, którzy zaopatrzyli w potrzebne materiały do szycia maseczek, 

dla kilku mieszkańców miasta, jak i również radnego Sławomira Grzemskiego oraz Sołtysa 

Osin. Były również jeszcze dwie Panie ze Zdrojewa, które szyły z radną przez kilka tygodni 

maseczki. Tym wszystkim osobom radna podziękowała za pomoc. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za tę aktywność. Poinformował, że 

skoro nie ma więcej pytań ani uwag, przechodzimy do kontynuacji rozpatrywania uchwał. 

Następnie podziękował Dyrektorowi Gminnej Przychodni w Nowem za przybycie.  

 

Ad.8 c. d./ 

 

4. Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Nowe  

w 2020 roku 

 

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza Zbigniew Lorkowski, który poinformował, że 

przed chwilą Pan Dyrektor Zbigniew Kloska mówił o powrocie do normalności, takim 

akcentem będzie dla nas uchwała dotycząca sezonu kąpielowego – wykazu kąpielisk. 

Burmistrz Nowego przedstawia ten projekt uchwały dot. wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Nowe wraz z określeniem terminów ich funkcjonowania. Kilka lat temu, kiedy został 

zrewitalizowany nad Jeziorem Czarownic kompleks rekreacyjny, w czasie wakacji gmina 

zapewniała tam badanie wody oraz ratowników. Natomiast w bieżącym roku Burmistrz 

zadecydował, by nadać temu miejscu oficjalny status kąpieliska. Prawo Wodne wskazuje, że 

Rada Miejska,  w drodze uchwały będącej aktem prawa miejscowego, określa corocznie do 

20 maja sezon kąpielowy wraz z wykazem kąpielisk na terenie gminy lub na obszarach 

morskich i przyległych do danej gminy. Mając na względzie podjęcie przez Państwa 

dzisiejszej uchwały, została przeprowadzona cała procedura. Projekt uchwały został podany 

do publicznej wiadomości na okres nie krótszy niż 21 dni, czyli od 2 do 23 marca. 

Dodatkowo określono także miejsce i termin składania uwag oraz propozycji zmian tego 

projektu uchwały. Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. Projekt ten został również 

przekazany do zaopiniowania przez Wody Polskie, Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 

Środowiska w Bydgoszczy oraz Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Świeciu.  

W dniu wczorajszym uzgadniano także dalsze procedury związane z poborem wody  
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z powiatowym SANEPID-em. Pobór ten będzie przedsezonowy oraz sezonowy. Została 

również przygotowana i uzgodniona obsada ratownicza. Musimy jednak pamiętać o tym, że 

uruchomienie kąpieliska oraz jego funkcjonowanie zależeć będzie od wytycznych związanych 

z koronawirusem. Biorąc pod uwagę powyższe, prosi się o przegłosowanie przedstawionego 

projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Nowe w 2020 roku 

odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/125/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na 

terenie Gminy Nowe w 2020 roku. 

5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Świeckiemu 

 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

Gmina Nowe w 2013 roku zawarła z Powiatem Świeckim porozumienie w wyniku, którego 

przez szereg lat Gmina Nowe będzie uczestniczyć w realizacji zadań własnych powiatu, 

polegających na remoncie, przebudowie dróg powiatowych biegnących przez naszą gminę. 

Jak wszyscy wiemy do tej pory, w wyniku tego porozumienia, realizowano dwie ważne drogi, 

tym razem jest to droga trzecia, a tytuł tego zadania to: ,,Budowa drogi powiatowej nr 1277C 

Lipinki-Zdrojewo.” Dotacja Gminy Nowe wynosi 200 tys. zł, a koszt realizacji całego zadania 

ponoszony przez powiat wynosi 1,179 mln zł.  

 

W trakcie omawiania projektu uchwały obrady sesji o godz. 1423  opuścił Dyrektor Gminnej 

Przychodni w Nowem Zbigniew Kloska.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny Henryk Czapliński – zapytał, czy do powiatu dokładały się jakieś inne gminy? 

Ponieważ nigdy o tym nie słyszał.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – odpowiedział, że było to porozumienie zawarte ze 

wszystkimi gminami Powiatu Świeckiego i Starostwem. Od 2013 roku Skarbnik przyznał, że 

to porozumienie jest dość ściśle realizowane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – jest to plan przyjęty przez Radę 

Powiatu Świeckiego, a po drugie, to bez współpracy z gminami tyle dróg w powiecie by nie 

zrobiono. Więc każda gmina na terenie, której dzieją się takie przedsięwzięcia, uczestniczy 

oraz partycypuje w kosztach tych zadań.    

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  Świeckiemu odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  
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Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/126/20 z dnia 20 maja 2020 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi  Świeckiemu. 

6. Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na 2020 rok 
 

Projektu uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

projekt tej uchwały wpływa na budżet w stopniu bardzo znaczącym. Dochody rosną o kwotę  

1,982 mln zł, natomiast wydatki aż o kwotę 7,343 mln zł. Oznacza to, że deficyt rośnie  

o kwotę 5,360 mln zł. Nasuwa się pytanie, czym ten deficyt zostanie sfinansowany? Źródłem 

finansowania deficytu będą wolne środki, które ustala się zawsze po zamknięciu ksiąg 

rachunkowych, czyli na koniec roku, w tym przypadku na koniec roku 2019. Te wolne środki 

są do wykorzystania w roku 2020. Tak wysokich wolnych środków gmina nigdy nie miała, 

więc zasadne jest pytanie, skąd ich taki wysoki poziom? Wykonane dochody były niższe od 

planowanych o kwotę 485 tys. zł. Oznacza to, że działa to na niekorzyść wolnych środków, 

ponieważ planowano większe dochody, a uzyskano mniejsze. Realizacja dochodów bieżących 

była wyższa niż planowano o 109 tys. zł, a dochodów majątkowych mniejsza o 594 tys. zł. 

Wydatki jakie wykonała gmina były niższe od planowanych, aż o 5,846 mln zł, co działa na 

korzyść wolnych środków. W sekcji bieżącej wydatki były wykonane w stopniu mniejszym 

niż zakładał plan o kwotę  2,237 mln zł, natomiast wydatki majątkowe były mniejsze o kwotę 

3,609 mln zł. Uzyskiwanie wolnych środków z tytułu wydatków bieżących, jest rzeczą 

normalną i wynika z pragmatyki wykonania budżetu, ponieważ plan wydatków jest górnym 

możliwym do wykonania budżetem – nie może zostać przekroczony plan wydatków.  

W związku z tym zawsze po realizacji budżetu, wpływa to pozytywnie na wolne środki.  

Z reguły co roku od 10 lat w sekcji bieżącej są wolne środki na poziomie 1,5 mln zł do 2 mln 

zł. W tym roku było to 2,2 mln zł, czyli dało to dobry rezultat. Jeżeli chodzi o wydatki 

majątkowe, wynikają z tego, że planowaliśmy w roku 2019 wydatki na budowę przedszkola 

na poziomie 2,2 mln zł. Natomiast nie ponieśliśmy tych wydatków, oprócz ok. 20 tys. zł. 

Wynikało to z tego, że program robót uległ niewielkiemu przesunięciu na styczeń 2020 roku  

i te wydatki zostały poniesione w 2020 roku. Z tego tytułu powstały wolne środki. Mieliśmy 

również zadania pod nazwą: ,,Remont, przebudowa sali gimnastycznej” na kwotę 700 tys. zł 

oraz ,,Modernizację parteru i piwnicy CK Zamek” na kwotę 200 tys. zł, które również nie 

zostały zrealizowane. Jeżeli chodzi o salę gimnastyczną, to jak sobie przypominamy rok 2019 

był trzecim rokiem, kiedy ten remont sali był umieszczony w planie budżetowym. Zadanie to 

nie zostało wykonane, ponieważ liczyliśmy na dofinansowanie z Ministerstwa Sportu.  

Z uporem maniaka aplikujemy na to zadanie co roku i w roku 2020, również aplikujemy, 

mając nadzieję, że w końcu ktoś przyzna nam dofinansowanie. Jeżeli chodzi o modernizację 

parteru w CK Zamek – to zadanie będzie realizowane, umowa została podpisana z terminem 

realizacji 2020-2021. Mając już źródło finansowania, czyli wolne środki, przystąpiono do 

zmiany budżetu, zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Przyrost dochodów, jak już 

wspomniał Skarbnik wynosi 1,982 mln zł. Główne tytuły: 

- Przebudowa ul. Spacerowej - Plant Zamkowych na kwotę 54 tys. zł. Zadanie to zostało 

zrealizowane w roku 2019 – trwa proces rozliczeniowy, środki wpłyną w tym roku, dlatego je 

teraz ujęto; 
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- Przebudowa drogi Osiny-Głodowo – dotacja z Funduszu Dróg Samorządowych w kwocie 

1,480 mln zł. Pan Burmistrz ma czek, który Gmina  Nowe otrzymała. Zadanie to będzie 

realizowane w dwóch etapach: w 2020 roku w tej części oraz kwocie na ile otrzymaliśmy 

dotację, natomiast środki własne rzędu ok. 1,2 zostaną wydatkowane w roku 2021. Jest to 

odcinek drogi dość długi, ponieważ jest to 2,2 km, a kwota znacząca. Udział dotacji 

przekracza 50%, więc warto skorzystać;   

- budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Kozielcu, kwota dotacji 80 tys. zł; 

- budowa przedszkola – w zeszłym roku planowano dotację na poziomie 200 tys. zł, której  

nie otrzymano i wprowadzoną ją do planu tegorocznego. Suma dotacji na ten rok wyniesie 

3,220 mln zł; 

Dochody na zadania bieżące wzrosły o 168 tys. zł z dwóch tytułów: 

- Program Polska Cyfrowa – zdalna szkoła – dotacja na zakup laptopów na kwotę 60 tys. zł; 

- korekta subwencji oświatowej na kwotę 108 tys. zł. 

Strona wydatkowa to kwota 7,343 mln zł, która przede wszystkim przeznaczana jest na cele 

majątkowe w wysokości 6,357 mln zł oraz na cele bieżące 986 tys. zł. Wydatki na cele 

bieżące są ulokowane w różnych rozdziałach klasyfikacji budżetowej i w różnych 

paragrafach. Po przeprowadzeniu analizy potrzeb i zorientowaniu się jaki jest poziom cen  

w 2020 roku na kupowane przez gminę usługi i towary, ta korekta wydaje się konieczna. 

Skarbnik podkreślił, że generalnie wolne środki przeznaczane są na cele majątkowe. Chcemy 

przeznaczyć je na: 

- zwiększenie dotacji celowej na budowę przydomowych oczyszczalni ścieków o 30 tys. zł, 

co razem daje nam 50 tys. zł. Udało się wybudować wiele tych oczyszczalni, jesteśmy z tego 

programu zadowoleni; 

- przebudowa drogi powiatowej Lipinki-Zdrojewo, dotacja na kwotę 200 tys. zł, przed chwilą 

została podjęta uchwała; 

- budowa drogi dojazdowej do gruntów rolnych w Kozielcu, wydatek 350 tys. zł. Dotacja  

w wysokości 80 tys. zł; 

- przebudowa ul. Zielonej w wysokości 600 tys. zł, jest to III etap. W zeszłym roku dużą 

część tej drogi wykonano, chcemy ją zakończyć, aby była w całości zrobiona; 

- duży wydatek nieplanowany – odbudowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego Dolne 

Morgi. Jest to budynek, o którym już Pan Burmistrz wspominał. Naprawa i remont budynku 

po pożarze. Chcemy to zrobić porządnie, czyli wraz z ociepleniem, rozdzieleniem ogrzewania 

każdego lokalu; 

- zakup ciężkiego wozu strażackiego dla OSP Nowe w kwocie 500 tys. zł. OSP otrzymało 

zapewnienie dotacji państwowej w kwocie 550 tys. zł. Natomiast wóz tego typu kosztuje  

w granicach 1 mln zł, więc potrzebna jest również dotacja gminy. Zdecydowaliśmy się na to, 

bo wiemy, że ten wóz kupuję się raz na 12-15 lat. Warto skorzystać z tej szansy ze względu 

na zapewnioną dotację; 

- przedszkole – całość wydatków, które nie zostały wykorzystane w roku 2019 na kwotę 

2,390 mln zł; 

- przebudowa sieci wodociągowej przy Alei 3 Maja w wysokości 250 tys. zł. Zadanie jest 

konieczne, ponieważ zapewni odpowiednie ciśnienie wody do nowobudowanego przedszkola. 

Gdyby tego nie zrobiono, to strażacy nie odebraliby tego zadania; 

- dostosowanie siedziby Centrum Kultury Zamek – zwiększenie kwoty na to zadanie o 66 tys. 

zł. W tej chwili realizowany jest pierwszy etap tego zadania tzn. montaż windy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny Henryk Czapliński – jest wiele zmian w budżecie opisanych jako ,,zwiększenie 

wydatków po analizie potrzeb’’. Radny chciałby usłyszeć wyjaśnienia. 
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Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – polega to na tym, że Skarbnik konstruując budżet 

wychodzi z założenia, że dzieli środki, które ma, a nie te, które planuje. Planując budżet na 

początku roku, Skarbnik planuje go na minimalnym poziomie wydatków, uznając, że zawsze 

w trakcie roku są nowe ceny na zakupione usługi, towary. W tym roku wzrost ten jest na 

poziomie 4%. Dysponując wolnymi środkami na poszczególne działy i rozdziały, Skarbnik 

rozdysponowuje je, przyjmując założenie, że w niektórych rozdziałach rozszerzamy zakres 

działań, więc dlatego jest ten zapis ,,zwiększenie wydatków po analizie potrzeb”. 

Radny Henryk Czapliński – ale jest tu takie zadanie, jak np. cmentarze – zwiększenie o 15 

tys. zł. Czego dotyczy to zadanie? 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – z tego co Skarbnik pamięta jest to związane głównie  

z faktem wykonania płotu przy naszym cmentarzu, tam gdzie leżą żołnierze. Wcześniej nie 

planowano tego zadania, ale zdecydowaliśmy się na to, więc trzeba uzupełnić środki na ten 

dział.  

Radny Henryk Czapliński – radny nie ma nic przeciwko temu, ale chciałby… 

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – wszystko rozumie, ale oprócz niektórych rzeczy 

wszystkiego nie da się opisać. Ale w tym wypadku bardzo łatwo, ponieważ był to wydatek 

pokrywający rozszerzenie zadania. 

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – w informacji Pan Burmistrz mówił również  

o spotkaniu z Wicestarostą, które dotyczyło pomocy pogorzelcom, ale również zakupu wozu 

strażackiego. Oznacza to, że powiat w jakiś sposób interesuje się sprawą? 

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – odpowiedział, że tak. Złożyliśmy wniosek  

o dofinansowanie i otrzymaliśmy aż 20 tys. zł. Środki te zostały przelane na konto straży 

pożarnej. Być może jesienią otrzymamy jeszcze 10 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Marek Słomiński – odniósł się do zadania przy Alei 3 Maja 

(przebudowa sieci wodociągowej). Przewodniczący zapytał, czy jest to początek szerszego 

procesu? Przewodniczący wie, że w tej chwili troską jest przedszkole, żeby było zbudowane, 

odebrane i mogło funkcjonować, ale 50 metrów dalej znajduje się strefa, gdzie mieszkają 

setki ludzi, którzy w niektórych momentach mają problemy z ciśnieniem wody. 

Przewodniczący rozumie, że jest to początek. Dobrze by było, żeby tym mieszkańcom 

określić plan czasowy, bo mieszkańcy i Przewodniczący Rady wykazali się zrozumieniem  

i ogromną cierpliwością.  

Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski – jest przygotowany projekt na regulację dostarczania 

wody na całym obszarze Nowego. Podzielono to na III etapy. I etap związany jest  

z przedszkolem, II etap związany jest z budową nowego bloku, III etap związany jest  

z ul. Nową i tym obszarem. Nie chcemy podawać konkretnych terminów, ponieważ wszyscy 

wiemy, że teraz jest pandemia. Planować można, ale jak się słowo publicznie rzeknie to już 

wtedy jest zobowiązanie. Projekt jest i jeżeli nasz poziom dochodów nie ulegnie 

,,katastrofalnemu zniszczeniu” to niewątpliwie w 2021 roku zostanie to wykonane.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały zmieniającej budżet Gminy Nowe na 2020 rok odczytała 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/127/20 z dnia 20 maja 2020 r. zmieniającą budżet Gminy Nowe na 2020 

rok. 

7. Projekt uchwały zmieniający Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 

2020-2036 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Wotkowski, który poinformował, że 

Wieloletnia Prognoza Finansowa to bardzo poważny dokument, który w swojej istocie mówi, 

czy gmina spełnia swoje kryterium dochodowe, czy jesteśmy w stanie regulować swoje 

zobowiązania dłużne. Prognoza nie zmienia swojego okresu, czyli nadal obowiązuje na lata 

2020-2036. Zaproponowane zmiany WPF dotyczą zmian budżetu na przestrzeni 2020 roku. 

W wyniku wprowadzonych modyfikacji zmienił się plan dochodów i wydatków, wynik 

budżetu i przychody. Natomiast nie ulega zmianie kwota rozchodów i kwota planowanego 

długu. W uzasadnieniu Skarbnik odniósł się do dochodów oraz wydatków i głównych 

tytułów, które dotyczą tych kategorii. W uzasadnieniu jest również mowa o tym, że w 2020 

roku program emisji obligacji komunalnych nie ulegnie zmianie, że wyemituje się obligacje  

w wysokości 6 mln zł – przede wszystkim na pokrycie kosztów budowy przedszkola. 

Wszystkie wskaźniki ekonomiczne wynikające z prognozy są prawidłowe. Gmina spełnia 

kryteria wynikające z art. 242 i art. 243 ustawy o finansach publicznych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji. 

 Przewodniczący Rady zamknął dyskusję.  

 

Projekt uchwały zmieniający Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Nowe na lata 2020-

2036 odczytała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Małgorzata Murawska.  

Projekt został poddany pod głosowanie. 

Na ogólną liczbę radnych 15, obecnych było 13 radnych (nieobecni: radna Danuta Zielińska, 

radny Sławomir Grzemski). Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, brak głosów 

przeciwnych i wstrzymujących się. 

Raport z elektronicznego głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Miejska w Nowem jednomyślnie podjęła 

Uchwałę Nr XX/128/20 z dnia 20 maja 2020 r. zmieniającą Wieloletnią Prognozę 

Finansową Gminy Nowe na lata 2020-2036. 

 

Ad.9/ Wolne wnioski, zapytania i informacje  

 

Radny Henryk Czapliński – zapytał, kiedy wrócimy do obrad sesji w sali posiedzeń  

Urzędu Gminy? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – podejmując decyzję z Panem 

Burmistrzem o tym, gdzie sesje mają się dobywać, ustaliliśmy, że sesje mają się odbywać  

w CK Zamek. Zwalnianie obostrzeń następuje np. będzie zwolnienie z noszenia maseczek, ale 

nie w przypadku pomieszczeń. Jeżeli chodzi o zachowany dystans 2 metrów między ludźmi, 

mówi się, że ten dystans nie jest wystarczający. Trudno powiedzieć, ale jeżeli nadejdą 

odpowiednie możliwości, to na pewno wrócimy na salę obrad. Przed podjęciem decyzji, że 

sesje będą odbywać się w CK Zamek, Przewodniczący Rady rozmawiał z wszystkimi 

radnymi. Były również takie głosy, aby przestrzegać zasad i środków ostrożności.  
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Radny Henryk Czapliński – nie jest przeciwko zachowaniu środków ostrożności, ale na sali 

obrad w Urzędzie Gminy, gdzie każdy może siedzieć przy osobnym stole, nie jest nic bardziej 

niebezpiecznie niż na sali w CK Zamek.  

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – ale odległości nie zostaną zachowane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Słomiński – będziemy to rozważać. Na pewno  nie 

naszą wolą to, aby z Urzędu Gminy przychodzić tutaj. Rozważymy to, jak będą co do tego 

możliwości, to będziemy się do tego skłaniać. Przenoszenie się dla wszystkich jest pewnego 

rodzaju utrudnieniem.  

Radna Aleksandra Janeczek – poprosiła Burmistrza o informację dot. dalszych losów 

przejazdu kolejowego Gajewo – Zawada. W tej sprawie pojawili się u radnej mieszkańcy 

Warlubia, ponieważ jeden z nich posiada grunty rolne na terenie Gminy Nowe. 11 maja w 

miejscu publicznym została ogłoszona informacja, że planuje się likwidację przejazdu 

kolejowego. W związku z tym, mieszkańcy Gminy Warlubie, którzy byli u radnej, proszą, 

aby przekwalifikować drogę wewnętrzną na drogę publiczną (droga ta przebiega przez 

przejazd kolejowy) i utrzymania tego przejazdu.  

Burmistrz Nowego Czesław Woliński – temat jest bardzo dobrze znany. Burmistrz otrzymał 

pismo od radnej Aleksandry Janeczek, które złożyli ci mieszkańcy. Osoby te nie mają 

gruntów po tej stronie torów. Te osoby mogą przejeżdżać przez przejazd  

kolejowy w Warlubiu lub przy drodze wojewódzkiej 214, która została wyremontowana  

w miejscowości Gajewo Zabudowania. Poczyniliśmy starania. Ten przejazd prędzej, czy 

później będzie zlikwidowany. Osoby, które protestują doskonale o tym wiedzą, ponieważ 

były na zebraniach dot. kolei szybkiej prędkości. Utrzymanie tego przejazdu wymaga opinii 

Zarządu Dróg Powiatowych w Świeciu i przedłożenia Radzie Miejskiej stosownego projektu 

uchwały, aby drogę wewnętrzną przekształcić na drogę gminną. Takie dokumenty zostały 

złożone, być może jesienią projekt uchwały zostanie przekazany radnym. Na tym przejeździe 

najbardziej zależy dwóm osobom, które posiadają grunty po tamtej stronie – łąki w Małym 

Komorsku. Równie dobrze te osoby mogłyby przejeżdżać tymi dwoma przejazdami. PKP 

zaproponowało im, że przejazd ten mogą zamknąć poprzez rogatki, ale otrzymają do nich 

klucze. Nie spodobało się to tym osobom, ponieważ będzie ciążyła na nich odpowiedzialność. 

Podjęcie uchwały nie jest problemem, ale trzeba dostosować się do wymogów, o których 

mowa w Rozporządzeniu Ministra Infrastruktury i Rozwoju z dnia 20 października 2015 r., że 

wszystkie przejazdy kategorii C mają być przekształcone w kategorię F do końca tego roku. 

Inspektor Leszek Cejrowski może powiedzieć więcej w tym temacie, jakie wymogi na nas 

ciążą. A mianowicie przy przekształceniu trzeba zrobić m.in. odpowiednie oznakowania, 

trzeba to utrzymać, robić przeglądy dot. widoczności. Przejazd ten jest przejazdem 

zagrożonym, ponieważ ostatnio był tam poważny wypadek. PKP patrzy głównie na 

bezpieczeństwo przejazdów. Burmistrz odpowie na ten wniosek radnej oraz tym osobom, 

które ten wniosek złożyły, a Przewodniczącemu Rady przekaże kopie stosownych pism, które 

zostały wysłane do Zarządu Dróg Powiatowych oraz Dyrektora PKP O. w Bydgoszczy. Jeżeli 

będą odpowiednie warunki, to ten przejazd na tę chwilę nie zostanie zamknięty, ale 

prawdopodobnie zostanie zamknięty z końcem października, ponieważ nie można nic już 

zrobić, jak ruszy kolej szybkiej prędkości. Z tego co wiadomo to Dyrekcja Północna Kolei 

Państwowych jest na etapie wstępnej koncepcji projektowania tych przejazdów. Spotkanie 

dot. tej sprawy odbyło się w zeszłym roku z rolnikami oraz mieszkańcami wsi Gajewo-

Twarda Góra, na którym określono przejazdy. Na tym spotkaniu była duża liczba osób, które 

zostały poinformowane, że ten przejazd, o którym mówimy po przebudowie linii zostanie 

zamknięty, bez znaczenia, jaka to będzie droga. Zostanie tylko przejazd w miejscowości 

Gajewo-Zabudowania, gdzie prawdopodobnie będzie tunel i wiadukt. Tunel będzie łączył 

Twardą Górę z Rychławą. Burmistrz nie wie jeszcze, w którym będzie to miejscu. Gdy będzie 

wstępna koncepcja tych planów, zostaniemy o tym powiadomieni. Na pewno będzie 
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zorganizowane spotkanie z projektantami i mieszkańcami. Prawdopodobnie odbędzie się to 

we wrześniu lub październiku.  

Następnie Burmistrz Czesław Woliński w swoim imieniu oraz w imieniu z Z-cy Burmistrza 

Zbigniewa Lorkowskiego podziękował Stowarzyszeniu Nowe Różowe Okulary oraz 

Pracownikom Środowiskowego Domu Samopomocy, którzy uszyli maseczki oraz osobom, 

które je roznosiły. Wydano ponad 2 tys. maseczek. Maseczki roznosili Sołtysi, strażacy OSP 

Nowe, pracownicy Spółdzielni Mieszkaniowej oraz pracownicy PUM Nowe. Maseczki 

dotarły głównie do seniorów. Zakupione z Urzędu Marszałkowskiego maseczki otrzymała 

Gminna Przychodnia w Nowem, Policja, pogotowie oraz straż, która otrzymała również 

ubrania ochronne i rękawiczki od Starostwa Powiatowego w Świeciu. Następna informacja to 

taka, że otrzymamy kolejne dofinansowanie w wysokości 70 tys. zł z Ministerstwa Cyfryzacji 

na zakup laptopów. Z tego względu ogłoszono przetarg – w piątek odbędzie się 

rozstrzygnięcie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował o sprawach bieżących: 

- ostateczna data sesji, która odbędzie się w czerwcu jeszcze nie została ustalona, na pewno 

odbędzie się między 24 czerwca a 30 czerwca. Sesja na pewno się odbędzie ze względu na 

procedurę absolutoryjną oraz rozpatrzenie raportu o stanie gminy połączonego z wotum 

zaufania dla Burmistrza. Jednocześnie będzie zrealizowany pkt wynikający z planu pracy, 

czyli kultura i sport, ale przede wszystkim rozpatrywać będziemy sprawozdanie z wykonania 

budżetu za rok 2019. Komisja Rewizyjna w piątek rozpoczyna czynności kontrolne i będzie 

realizowała swoje zadania do momentu wypracowania wniosku o udzielenie absolutorium, 

który zostanie przekazany do RIO. W przypadku procedury absolutoryjnej będą musiały 

odbyć się posiedzenia komisji stałych, które będą musiały wypracować określone wnioski  

i oceny dot. realizacji zadań i budżetu za rok 2019. Na sesji zostanie uwzględniona również 

prośba Burmistrza odnośnie zaproszenia przedstawicieli ENEA, ponieważ są to sprawy 

istotne; 

- w ciągu okresu międzysesyjnego, żadne pisma, petycje oraz wnioski nie wpłynęły. 

 

 

Ad.10/ Zakończenie sesji  

Po wyczerpaniu wszystkich tematów Przewodniczący Rady zamknął XX sesję Rady 

Miejskiej w Nowem o godz. 1510. 

 

Protokołowała: 

Joanna Szaga 

 

 

 


